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Składamy serdeczne podziękowania 
wszystkim mieszkańcom Powiatu Kolbuszowskiego 
za udział w wyborach samorządowych, 
a w szczególności tym, 
którzy oddali swój głos na kandydatów 
z listy Prawa i Sprawiedliwości. 

Z wyrazami szacunku 

Prawo i Sprawiedliwość 

Pełnomocnik Komitetu Powiatowego 
Prawa i Sprawiedliwości 

JózefKardyrś 

Poseł na Sejm RP 
Zbigniew Chmielowiec 
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Obchody Dnia Niepodległości w Kolbuszowej 
W Kolbuszowej uroczyście obchodzono Święto Odzyskania 

Niepodległości Z okazji święta narodowego, odbyły się również 
towarzyszące wydarzenia sportowe i artystyczne. 

Obchody rozpoczęły się 10 listopada. W Zespole Szkół Nr 1 odbyła 
się uroczysta Akademia. Uczniowie szkoły zaprezentowali okolicznościowy 
program słowno-muzyczny pt. "Dialog o Niepodległej". Po przedstawieniu 
wystąpili laureaci Konkursu Piosenki i Poezji Patriotycznej oraz wręczono 
nagrody zwycięzcom „Powiatowego Konkursu Interdyscyplinarnego z okazji 
96 rocznicy Odzyskania Niepodległości" oraz Konkursu Plastycznego „Bo
haterowie naszych czasów" 

Kilkadziesiąt osób wzięło udział w pierwszym Niepodległościowym 
Balu zorganizowanym w Miejskim Domu Kultury w Kolbuszowej. Zabawę 
rozpoczęto wspólnym śpiewaniem pieśni patriotycznych oraz polonezem. 

Tradycyjnie dzień 11 Listopada rozpoczął się od dźwięków pieśni pa
triotycznych granych przez Orkiestrę Dętą Miejskiego Domu Kultury. O 10.00 
mieszkańcy miasta oraz delegacje spotkały się na kolbuszowskim cmentarzu. 

Modlitwę w intencji poległych i walczących za Ojczyznę odmówił fes, 
kapelan Ryszard Kiwak, Następnie złożono wiązanki na grobach Powstań
ców Styczniowych i Listopadowych oraz na mogile ks. Ludwika Ruczki. 
W kolegiacie p.w. Wszystkich Świętych zebrani uczestniczyli we Mszy św. 
odprawionej w intencji poległych za ojczyznę oraz mieszkańców powiatu. 
Po jej zakończeniu w asyście orkiestry, harcerzy, sztandarów zebrani przeszli 
na kolbuszowski rynek. 

Pod pomnikiem poświęconym „Żołnierzom i Bohaterom Walczącym 
i Poległym za Wolność i Suwerenność Ojczyzny" kwiaty złożyli m.in Zbi
gniew Chmielowiec Poseł na Sejm RP, Ewa Draus Radna Sejmiku Woj. 
Podkarpackiego, Bogdan Romaniuk Członek Zarządu Woj. Podkarpackiego, 
prezes Związku Sybiraków w Kolbuszowej dr Jan Szadkowski z ks. Ryszar
dem Kiwakiem i Franciszkiem Batory, władze powiatowe ze Starostą Józe
fem Kardysiem i Przewodniczącym Rady Mieczysławem Burkiem, władze 
miejskie z Burmistrzem Kolbuszowej Janem Zubą, Przewodniczącym Rady 
Miejskiej Markiem Opalińskim i Zastępcą Burmistrza Markiem Gilem oraz 
prof. Markiem Koziorowskim, przedstawiciele W K U w Mielcu a także radni, 
kombatanci, funkcjonariusze straży pożarnej, policji, nadleśnictwa, delegacje 
szkół, przedstawiciele instytucji oraz organizacji społecznych i politycznych. 

Następnie Bartłomiej Peret Nadleśniczy Nadleśnictwa Kolbuszowa 
oraz Tadeusz Serafin Zastępca Prezesa Oddziału Powiatowego OSP zasadzili 
dąb niepodległości. 

Tegorocznym obchodom towarzyszy ły imprezy sportowe. Po raz 
kolejny ulicami miasta przeszedł I I Kolbuszowski Marsz Niepodległości 
techniką Nordic Walking. Trasa marszu obejmowała przejście ulicą 11 - l i 
stopada, Rynek, u l . Piłsudskiego na stadion. 

Na hali sportowej L.O. w Kolbuszowej odbył się Wie lk i Bal dla dzie
ci. Dla najmłodszych przygotowano pokaz wojów w wykonaniu drużyny 
Grodu Horodna, a także pasowanie na rycerzy oraz wręczenie koron dla 
księżniczek. 



4 p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K 1 N r 255 

W I E SAMYM CHLEBEM... 

„Marta F." 
Bardzo inteligentna, na tyle, by rozbudzić w 

młodym Freudzie namiętne uczucie. Korespondo

wali ze sobą przez cztery lata jako narzeczeni. Mu

siała być inteligentna, skoro chętnie z nią rozma

wiał, jej umysł musiał być mu miły, ale już żonie, 

w jego mniemaniu, ten umysł był niepotrzebny. 

Zmarła w 1951 roku. Ernest .lone (biograf 

Freuda) takie napisał jej epitafium: „Mało było 

równie szczęśliwych związków. Martha, dosko

nała matka, doskonała żona, należała do tej rzad

ko spotykanej kategorii pań domu, które potrafią 

utrzymać na stałe tę samą służbę. Zapewnienie 

mężowi wygody i dobrego samopoczucia było dla 

niej ważne ponad wszystko." 

Jest to zbeletryzowana biografia żony sław

nego lekarza, ale to nie o nim tekst. Książkę tworzą 

listy Marty Freud, które pisała do autorki. Listy 

szczere, smutne i przerażające. Mną wstrząsnęły, 

bo wyłania się z nich obraz kobiety mądrej, ponad

przeciętnie inteligentnej, samodzielnie myślącej , 

która została usadzona w kącie. Pełniła funkcję 

figurantki. Utonęła w obowiązkach domowych, 

zgorzkniała, zrozpaczona. Wstrząsnęła mną , bo 

takich historii jest wiele. Uświadomiłam sobie, że 

życie każdego z nas może się tak potoczyć, prze

toczyć raczej przez jego pierś i pomimo rozpacz

liwego szamotania się, rozpaczliwego uderzania 

ramionami, chcąc utrzymać się na powierzchni, 

utoniemy. I nic więcej poza zwykłymi obowiąz

kami nic zrobimy w życiu. 

Marta, poza germańską sztywnością, była 

kobietą kulturalną i niepozbawioną dowcipu, pisze 

o niej Nicolle Rosen. „Oczywiście ponoszę cał

kowitą odpowiedzialność za wypowiedzi i myśli, 

które jej przypisuję, jak też za sceny przeze mnie 

wymyślone. Ta fikcja przeplata się tak ściśle z rze

czywistością, że to co sobie wyobraziłam, wydaje 

się mi równie prawdziwe jak reszta. Wyłania się 

z tego Martha, jaką znajdujemy w dokumentach o 

Freudzie i jego rodzinie. Nic wymyśli łam niczego, 

co dotyczy miejsc, kontekstu historycznego, cha

rakteru postaci ani nawet ich wyglądu. Wydarzenia 

historyczne i wypadki z życia są prawdziwe." 

W jednym z listów Marta pisze: „Wspomi

nając moje narzeczeństwo, tak dzisiaj odległe, 

myślę, że akceptowałam w Zygmuncie wszystko 

- nawet to co było w nim nie do zniesienia - bo 

po raz pierwszy odkryłam szczęście bycia namięt-

nie k o c h a n ą . ( . . . ) 

Moja obecność albo 

n i eobecność m o g ł a 

uczynić go szczęśli

w y m albo nieszczę

ś l iwym." Tak, a po

tem władza męża i całkowite posłuszeństwo żony. 

Można wiele przeczuwać złych rzeczy, niejasnych 

spraw, które ukry wa bliski człowiek, ale bunt naj

częściej skończy się na bezradności i wewnętrznej 

rozpaczy. 

Bo siedzi się w kuli wypełnionej labiryntem, 

jak z jednego korytarza się wyrwiemy, wpadniemy 

w kolejny, który doprowadzi nas w podobne wy

pełnione niewolą miejsce. Relacje między ludźmi 

krępują ich niczym sznury na szyi. Więzi i zależ

ności duszą, ale jednocześnie ich potrzebujemy 

i tak się kręcimy w kółko. Mężczyzna pracuje 

zawodowro i uzurpuje sobie prawo do lego, by żona 

stała na straży jego dobrego samopoczucia i świę

tego spokoju. Polityka się zmienia, ale mentalność 

ludzi nigdy. Mężczyzna się załamuje i sięga po 

pistolet, a kobieta piecze ciasto śliwkowe. ..jak w 

„Czterdziestolatku". To może lepiej upiec to ciasto 

i poczytać coś innego, choć książka warla uwagi. 

Gabriela Szczęsna 

Franka i Dąbrowska 
O g i e ń s t rze la ł pod b l a c h ą , w garnkach 

bu lgo ta ł a kasza gryczana i j ę c z m i e n n a . Okna 

zaparowały tak szczelnie, że nie widziałyśmy, że 

dzieciaki ze Stasiem i . . . . Zamiast lepić bałwa

na, rozpoczęły wojnę śnieżną. Kle i łam pierogi. 

Franka wałkowała ciasto i szklanką wykrawała 

kółka, kiedy miała kółek nadmiar, czytała Dzien

nik Dąbrowsk ie j . . .też by łam zdumiona. 

- Brudzisz książkę - mruknę łam. 

- Aj tam, aj tam - machnęła omączoną ręką 

- słuchaj, to jest dobre, identyczna historia mnie 

się przytrafiła - białymi palcami przesunęła pod 

czarnym drukiem - zgubi łam, o jest! 

- Też coś! - pokręci łam głową, bo brudziła 

książkę (!). 

- Nie prychaj, tylko s łuchaj . Dąbrowska 

opowiada właśnie , jak wielkie draby przywieź

l i je j węg ie l . Mus ia ł a skorzys tać z dostaw na 

lewo, a oni z tym kradzionym złotem przyjechali 

w biały dzień c iężarówką pocz tową z napisem 

„Łączność" , stanęli pod furtką i całkowicie roz

luźnieni zastukali do je j domu. Nie rozumieli , 

dlaczego ona się tak t rzęs ie , kazali jej l iczyć 

kosze przez okno. Sami zaś wsypywali węgiel 

przez inne, które wcześniej wyciągnęli , piwnicz

ne, jak sądzę - trajkotała - teraz będzie fajne! 

Przesta łam kleić. Pewnie oczy zrobiły się 

mi wielkie, a tęczówki wyblakły. Słuchałam. 

- „ M y ś l a ł a m , że w c i ągu tego czasu" -

czytała Franka - „ t r u p e m padnę, ta walka świa

domośc i , że jednak m u s z ę kupić ten koks, bo 

inaczej nie przetrwam zimy - z rozpaczą, że oto 

korzystam z opału kradzionego."- popatrzyła na 

mnie - zabawne, prawda? 

- Nie - mruknę łam na nowo zajmując się 

klejeniem pierogów - też kupowałaś kradziony 

węgie l? 

- Nie wiem, j a k i kupowałam. Mieszka łam 

wtedy w Krakowie na Różanej - uśmiechnę ła 

się, oczy jej b ł y s n ę ł y - k a m i e n i c a stuletnia, okna 

nieszczelne, mróz właził do wewnątrz , malował 

liście i te swoje esy floresy na framugach, piec 

kaflowy dławił się rusztami, co ki lka dni wyplu

wał metalowy pręt. W końcu został tylko jeden. 

Zima wtedy dopisała . . . 

Z iewnęłam. Dobrze, że nie zaczęła od sło

wa: onegdaj zima dop i sa ł a l o d o w ą s t a lówką 

dalszą część his tor i i . . . 

- Na termometrze trzydzieści stopni trzy

mało pion na okrągło i był problem z węglem, 

choć innego typu nieco. 

- A jednak ! 

- Węgiel był, ale nie miał go kto przywieźć, 

bo kierowcy w trasie. Obdzwoni łam wszystkie 

f i rmy dostawcze, to było tuż po świętach, wró

ciłam z domu, a w mieszkaniu kraina lodu! Na 

cenę machnęłam, ale informowano mnie uprzej

mie, że dzisiaj nie dadzą rady. 

- Tak samo z taksówkami w andrzejki, albo 

Nowy Rok, mogą ju t ro , bo dzisiaj, kiedy chcesz 

jechać , nie ma nic wolnego - zaśmia łam się. 

- Ale to chyba nie u nas miałaś z tym pro

blem? - warknęła Franka. 

Zrobiło się mi głupio. 

- Pojutrze na jwcześnie j - kon tynuowała 

- j a k i e pojutrze, k r zycza ł am, do pojutrza za

m a r z n ę , przykro m i , p roszę pani, us łysza łam 

sześć razy. 

- Będzie jakaś puenta, bo kółka się kończą 

- uśmiechnęłam się. 

- Począ tkowo wzię łam za halucynację, bo 

że ziemniaczki, komu ziemniaczki, to naturalne 

było , ale że węgiel , komu węgiel? Ale tak usły

szałam, słowo daję. Szybko otworzyłam drzwi, 

przebiegłam korytarz sąsiadów, otworzyłam ko-
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CZŁOWIEK ZVJE 
lejne, zbiegłam po schodach i wyskoczyłam na 

mróz . - Ja pot rzebuję - zawoła łam. Cz łowiek 

zatrzymał konia, czapę na tył głowy zepchnął i 

j uż . Wniósł m i do kuchni pół tony w workach 

raszlowych, po pięćdziesiąt k i l o . Uca łowałam 

go w ręce. - Jeno work i z powrotem muszę . -

Zapłacę! - M o w y nie ma, w o r k i nazat. - Kup i 

pan nowe. - Nie, gdzie sypać? - Syp pan, gdzie 

pan stoisz! - I wysypa ł na środku kuchni. Pro

sto na drewnianą podłogę pomalowaną brązem 

olejnym i wyłożoną zielonym linoleum tuż przy 

bielutkim brodziku otoczonym bielutką zasłon

ką, bo mieszkanie posiadało aneks łazienkowy. 

Na całe życie zapamięta łam czarne bryły węgla 

obok bielutkiego brodziku i ciemny kurzy który 

na nim osiadł. Ten sam kurz osiadł na talerzach, 

kubkach i szczoteczce do zębów, bo leżała na 

umywalce, która po równo należała do aneksu 

łaz ienkowego i kuchennego. 

- O matko - krzyknęłam - co z tym zro

biłaś? 

Wzruszyła ramionami. 

- Coś musiałam, bo za godzinę miał przyjść 

właściciel po kasę, a pół tony węgła w kuchni 

nie ściągnęłoby na jego usta uśmiechu. 

- No ba! 

- W ę g i e l u m i e ś c i ł a m w szafkach, sza-

feczkach, dużej , drewnianej szafie służącej za 

spiżarkę. Nie mia łam gdzie t rzymać chleba, ale 

węgiel leżał pod ręką. Takie czasy - westchnęła. 

Odchrząknę łam. 

- N ic , ty lko z w o ł a ć Weso łych Świą t ! -

uśmiechnęłam się szeroko. 

Gabriela Szczęsna 

F o t o g r a f i a |j 

Amatorskie fotogadki 
Kocham poznawać świat, przeżywać przygo

dy. W każdą podróż zabieram ze sobą aparat foto

graficzny. Zawsze. W ostatnich latach fotografia i 

turystyka są bardzo ściśle połączone ze względu 

na ogólnodostępność foto-sprzętu i coraz większą 

modę na podróżowanie. Ale czy w dzisiejszym, 

cyfrowym świecie mogłyby istnieć osobno? Czy 

można gdzieś wyjechać bez aparatu? 

Podczas ostatnich wakacji wyruszyłam na 

swoją pierwszą samotną wyprawę. Wylądowałam 

na północy Szwecji, zdobyłam Kebnckaisc (naj

wyższy szczyt Szwecji - wys. w lipcu 2014r. ok. 

2118 m n.p.m.), potem udałam się na norweskie 

Lofoty i do Oslo. Miesiąc później, bogatsza w nowe 

doświadczenia, opalona skandynawskim słońcem 

i bardzo szczęśliwa, dotarłam do domu. Aparat 

nieustannie towarzyszył m i podczas wędrówki. 

Miałam oczywiście chwile zwątpienia, bo przez 

pierwsze trzy dni lało jak z cebra. Plecak z całym 

dobytkiem i prowiantem na 6 dni, pomimo mojego 

całego turystycznego doświadczenia, okazał się... 

trochę za ciężki. Siły i początkowa euforia opadały 

wraz z każdą kroplą rzęsistego deszczu. Pierwszą 

rzeczą, której chciałam się pozbyć z bagażu, był 

mój sprzęt fotograficzny. Przysięgam, że miałam 

wielką ochotę cisnąć aparatem i bezużytecz

nymi podczas ulewy obiektywami wprost do 

rwącego strumienia! Jednak opanowałam się. 

Aparat był m i wówczas potrzebny jak rybie 

rower, ale przecież nie wolno w len sposób 

rozstawać się z przyjaciółmi. Ostatecznie do- I 

syć skrupulatnie udokumentowałam podróż, 

chłonąc przy tym każdą chwilę spędzoną w 

cudnej Skandynawii. 

Fotografia jest swoistym wy

ławian iem f ragmentów p rzeżyć , a częs to 

nawet jakby przywłaszczaniem sobie foto

grafowanych elementów. Wydaje nam się, 

że dzięki zdjęciom poznajemy świat, mamy 

go na własność. Właśnie : wydaje nam się. 

Musimy pamiętać, że przyjmując świat, jak i 

j awi się w obiektywie (a przedtem w czyjejś 

głowie), oglądamy coś zupełnie przeciwnego 

teorii poznania. Czyż nie jest tak, że podda

na obróbce wizja wspomnień lub krajobrazu 

przeczy danej nam przez Stwórcę możliwości wy

boru? Idąc dalej tym tropem, świat poznaje tylko 

„nadawca" tbto-przekazu. Zbiera trofea w postaci 

zdjęć."Odbiorcy" zaś przyjmują narzucone przez 

niego postrzeganie rzeczywistości. 

Fotografie są rów

n ież n i e p o d w a ż a l n y m i 

dowodami „czegoś" . W 

tym wypadku wyprawy. 

Opisanie samymi słowa

mi piękna dnia polarne

go, gór, czy morza byłoby 

n iemożl iwe. Nawet naj

lepsze zdjęcia są zaledwie 

ich namiastką! Kilkakrot

nie złapałam się na tym, 

że nie wyc iąga łam apa

ratu, ponieważ chciałam 

daną chwilę zachować w 

wyobraźni bez zniekształ

ceń. Wszak wspomnienia 

malują najpiękniejsze obrazy. Jednak pamięć za

wodzi, a fotografie są bardzo pomocne w odtwa

rzaniu biegu wydarzeń. Opatrzone odpowiednim 

komentarzem potrafią urzec bardziej niż np. książ

k i czy filmy. Rejestrują oddzielne okruszki czasu, 

zatrzymują go dla nas. Ale wizja autora ogranicza 

możliwość obiektywnego spojrzenia na te cząstki 

rzeczywistości. Mimo to są nieocenionym skar

bem, a dla każdego fotografa - jego dziećmi. Tak 

jak podróże są dzieciakami każdego włóczykija. 

Czyż nie jest prawdą, że każdy szanujący sic po

dróżnik zabiera na każdą wyprawę swój dziennik? 

M o i m jest aparat. 

Gorąco z a c h ę c a m do polubienia mojego 

funpage'a na FACEBOOKU: „Monika Śnieżek 

- strona poświęcona regionowi/podróżom" oraz 

zapraszam 18 grudnia o godz. 19.00 do budynku 

Stowarzyszenia „Nil", gdzie dzięki uprzejmości 

SIL „Kuźnia" opowiem i pokażę zdjęcia ze swojej 

skandynawskiej włóczęgi. 

Monika Śnieżek 
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Adwerft*polskii 
2014-12-09 09:18 

Polskie oczekiwanie trwa już stulecia, stając 

się żałosną narodową tradycją. 

Ponurą indolencję wypatrywania C U D U 

rozświetlają niekiedy fajerwerki buntu, po czym 

wszystko ponownie zapada w otchłań codziennego 

marazmu. 

W dodatku w miarę upływu czasu buntow

nicy są jakby coraz mniej wyraziści i bunt już nie 

taki jak kiedyś. Dawni miatieżnicy, to już tylko 

pokrzykujący sobie a muzom demonstranci... 

Zresztą, czego my właściwie wyczekujemy ? 

Przecież to, co miało się zmienić, wiele już 

razy się odmieniało... 

CUD przydarzał się nam niejednokrotnie i 

prawie niezauważony, zbagatelizowany - odcho

dził w przeszłość, a chwilową radość zasnuwał 

dławiący dym kolejnego rozczarowania. 

Teraz znów chlipiemy w nim, rozmazując 

łzy modlitewnymi wes

tchnieniami... 

Co jednak zrobi

my, jeśli CUD nam się 

znowu spełni ? 

Czy w ogóle do

s t rzeżemy Go , j eże l i 

nadal nic nie odmieni 

się w nas ? 

http://naszeblogi.pl/51362-adwent-polski 
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Kup lem 

Fundamentem I I I RP jest - kupno. 

Nic więcej . 

Idee i „ takie tam inne" są wtórne. Kupno 

zaś pierwotne i uświęcone wytęsknionym „kapi

tał yzmem". 

Ideały „były i się zby ły" pozosta ła chęć: 

„żeby choć raz j a i moja rodzina, godnie, pogodnie, 

wreszcie jak ludzie, po trudzie, nie w brudzie..." 

Niestety, na luksus luzu, trzeba mieć pienią

dze. „Ideałami się nie najemy, a jeść trzeba". 

Dlatego dość łatwo kupiono dawnych i nie

dawnych „sztandarowych ideologów", co to: „panie 

na styropianie, my walczyli głodem z chłodem i 

Urbanem" 

Innych poważniejszych - zniewolono jeśli już 

nie „solą", to „papką i czapką". 

1 by się wypełniły słowa : „...dziś niczym, j u 

tro wszystkim my..." zagrano sprawnie na strunach 

ludzkiej próżności i pychy... 

„No to masz teraz honory i zaszczyty, solida-

ruchu niemyty"., .jak mawiał po 1989 roku pewien 

„miły oficer prowadzący" do swej niedawnej ofiary. 

Efektem jest dzisiejszy, wyjątkowy w swoim 

rodzaju - polski Eden i my - sprzedani, na targowi

sku próżności we własnym kraju 

- „ t y m kraju"... 

Ryszard Sziler 

http://naszebtogi.pl/51364-kupieni 

ŚWIĄTECZNE ZAMYŚLENIE 
Człowiek to bez wątpienia najbar

dziej intrygujące stworzenie na ziemi. 
Ciągle poszukuje swojego miejsca w 
świecie, nieustannie próbuje odkryć swo
ją istotę. Jeśli w tych poszukiwaniach 
chce być szczery, musi natrafić na osobę 
Jezusa Chrystusa. Wyłączenie Go z histo
rii ludzkości jest bowiem zawsze aktem 
skierowanym przeciwko człowiekowi. 
Człowieka nie można do końca zrozumieć 
bez Chrystusa. Bez Mistrza z Nazaretu 
człowiek nie rozpozna właściwej mu god
ności, swego ostatecznego przeznaczenia. 

Historia Jezusa stała się przecież historią 

każdego ludzkiego życia. A historia ta rozpoczęła 

się w czasie, gdy cezar August rządził Rzymem, a 

Rzym panował nad światem. Żadne miasto, żaden 

naród ani przedtem, ani potem, nie dorównały 

nigdy potędze tego Rzymu. W tym właśnie potęż

nym państwie narodził się Ten, którego nazwano 

Synem cieśli z Nazaretu, Ten, który zmieni ł na 

zawsze oblicze świata. Ponad 2000 lat temu Bóg, 

w głębokiej i nierozdzielnej jedności dwóch natur, 

ludzkiej i boskiej, wkroczył w historię człowieka. 

Człowieczeństwo Chrystusa od samego po

czątku nie pozostawia zresztą żadnych wątpliwo

ści. Tak jak wszystkie inne dzieci, tak i to dziecko 

rosło i nabierało mocy, napełniając się mądrością. 

Ewangelie mówią o Jezusie jako o prawdziwym 

człowieku, który znał uczucie zmęczenia, głodu i 

pragnienia, smutku i radości. 

Bóg stał się przez miłość solidarny z każdym 

człowiekiem. Syn Boży przyszedł na świat przede 

wszystkim po to, aby objawić miłość. Objawił ją 

już w tym, że sam stał się człowiekiem, jednym z 

nas. To zjednoczenie z nami w człowieczeństwie 

jest podstawowym wyrazem solidarności Jezusa, 

prawdziwego człowieka - z każdym człowiekiem. 

Miłość Boga zyskuje tu szczególne potwierdzenie: 

ten, kto miłuje, pragnie przecież dzielić wszystko z 

tym, kogo miłuje. Dla

tego właśnie Syn Boży 

staje się człowiekiem, 

a Wcielenie niemożli

wym do wys łowien ia 

wywyższeniem każde

go z nas. 

Boże Narodzenie 

j u ż blisko. Bóg znów 

narodzi się w Betlejem 

naszych ludzkich serc. 

A my poczujemy się tak bardzo blisko Miłości. 

Bo Boże Narodzenie to przede wszystkim 

wielkie święto człowieka. Bóg tak bardzo chciał 

być człowiekiem, że nawet stał się niemowlęciem, 

które przez dziewięć miesięcy przebywało w łonie 

matki. Bóg, który jest tak wielki , że nic ogarnie 

Go cały wszechświat , i tak wie lk i , że może być 

bezbronny jak dziecko za panowania Heroda. 

Każdy z nas może stać się drogą Bożą dla 

tych, którzy twierdzą, że Bóg jest nieobecny. Nie 

przeszkadzajmy więc Bogu iść przez nas do ludzi. 

x. Julian Wybraniec 

http://naszeblogi.pl/51362-adwent-polski
http://naszebtogi.pl/51
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Wigilijny lunch 
Zawsze było coś wyjątkowego w 

polskich świętach Bożego Narodzenia. 
Szczegółna atmosfera wigilijnej wiecze
rzy, kolędy, pasterka... 

Tęskniono za tą atmosferą nawet w czasach 

szczególnie jej niesprzyjających. Kiedy żohiierze I 

Brygady Legionów w okopach pod Łowczówkicm 

w 1914 r. zaczęli śpiewać kolędy, wkrótce zawtó

rowały im glosy Polaków z okopów rosyjskich. Na 

chwilę można było zapomnieć o trwającej wojnie. 

Również w strasznych realiach I I wojny światowej, 

starano się przeżyć szczególnie wigilijny wieczór, 

nawet w niemieckich obozach koncentracyjnych 

czy sowieckich łagrach. 

Na nietypowy pomysł podkreślenia świąt i 

wspólnoty Polaków w okupacyjnej rzeczywisto

ści wpadł komendant inspektoratu A K Rzeszów 

kpt. Łukasz Ciepliński. W 1942 r. polecił załączyć 

opłatek do świątecznego numeru konspiracyjnego 

pisma inspektoratu A K „Na Posterunku". Dziś 

wszelakie dodatki do prasy nikogo nie dziwią, ale 

wówczas okazało się to technicznie bardzo trudne 

do przeprowadzenia. Opłatki były j u ż wówczas 

produkowane przemysłowo i kupowane przez pro

boszczów do parafii. A ten przecież miał być szcze

gólny. Wiele wysiłku włożył więc Gabriel Brzęk 

ps. „Dewajtis" z grupą swoich współpracowników 

z Błażowej, aby wykonać to polecenie. W końcu 

kapelan AK ks. Michał Pilipiec ps. „Ski" znalazł 

na strychu kościoła w swoich rodzinnych stronach 

X!X-wieezny przyrząd do domowego wypieku 

opłatków. Trzeba było wykonać nową matrycę, nie 

było jednak zaufanego grawera. Zajęli się więc tym 

plastycy - bracia Zbigniew i Zdzisław Krygow

scy. Powstał projekt, polem drzeworyt, negatyw 

z gipsu, a w końcu odlew z miękkiego metalu (w 

domowym piecu). Niestety, tak wykonana forma 

wytrzymała produkcję tylko kilkudziesięciu sztuk, 

więc opłatek trafił jedynie do wybrańców (w tym 

głównej kwatery A K ) . Wytłoczony był na nim 

orzeł otoczony od góry kolistym napisem: "Podnieś 

rączkę, Boże Dziecię", obok scena z klęczącymi 

wokół Jezusowego żłóbka żołnierzami i dalsze 

wersy kolędy "Błogosław Ojczyznę miłą", na dole 

„R.P. 1942". 

Sam Ciepliński nie myślał pewnie wtedy, że 

szczególnie trudne święta przyjdzie mu przeżyć 

już po wojnie. Aż cztery spędził w więziennych 

celach - o ostatnich dowiadujemy się z grypsu 

pisanego do żony: 

„Boże Narodzenie 50 r. Zrobiliśmy choinkę, 

śpiewali kolędy w ukryciu, bo głośno modlić się 

nie wolno. Z kolędą, ze ż łóbkiem, opła tkiem i 

drzewkiem wiążą się najpiękniejsze przeżycia , 

najszlachetniejsze myśli i najgłębsze wzruszenia. 

Staram się myślami odżegnać od wspomnień, ale 

to niemożliwe. Wciąż widzę puste miejsce przy 

stole, zachwyt 

i r a d o ś ć A n 

drzejka przy 

d r z e w k u , 

zmieszany z 

T w o i m b ó 

lem. Widzę i 

czuję cierpie

n ia n a j b l i ż 

szych i t ra

g i c z n ą d o l ę 

kochanej Oj

czyzny ( . . . ) 

K r z y ż s w ó j 

składam Nowonarodzonemu. Pytam, czy ofiary 

nasze nie pójdą na marne, czy nie spełnione sny 

powstaną z mogił, czy Andrzejek będzie kontynu

ował idee oj ca? ( . . . ) 

Cóż - wolność odzyskana, Ciepliński po

śmiertnie awansował, doczekał się nawet pomnika 

w Rzeszowie, ale czy można powiedzieć, że „po

wstały z mogi ł" jego sny? Czy spełniają się sny o 

Polsce silnej i sprawiedliwej w czasach, kiedy tylu 

młodych Polaków zmuszonych jest do szukania 

swego miejsca do godnego życia poza Ojczyzną? 

Czy będą kontynuować idee ojców? Czy nasze 

w nuki będą jeszcze Polakami? 

Zrobiło się bardzo pesymistycznie, ale cóż -

miejmy nadzieję, że wyjątkowość polskich świąt 

przetrwa również w czasach, kiedy w wielu ro

dzinach śpiewanie kolęd przy wig i l i jnym stole 

zastępuje włączony telewizor, rozgłośnie radiowe 

kończą nadawanie piosenek świątecznych (bo ra

czej nie kolęd) wraz z rozpoczęciem świąt (galerie 

handlowe zamknięte, więc j u ż nie trzeba umilać 

przedświątecznych zakupów), a przed chwilą w 

radiu usłyszałem reklamę restauracj i zapraszającej 

na wigil i jny lunch. 

Zenon Fajger, historyk, nauczyciel, 
pracownik IPN w Rzeszowie. 

Kolejna 100-latka w gminie Kolbuszowa 
Nieczęsto zdarza się, aby tradycyjnie 

śpiewane "sto lat", z racji chwili, modyfiko
wano w sekwencji życzeń na lat "dwieście ". 

Tak właśnie było 8 listopada w Widelce, gdzie 
Pani Anna Kramarz obchodziła jubileusz swoich set
nych urodzin. W tym niezwykłym dla Jubilatki dniu 
towarzyszyła jej najbliższa rodzina. 

Pani Anna Kramarz urodziła się 8-go listopada 
1914 roku w Porębach Kupicńskich. Jubilatka docze
kała się 3 dzieci, 15 wnuków, 25 prawnuków i 2 pra-
prawnuków. Z listem gratulacyjnym oraz upominkiem 
odwiedzili jubUalkę JanZuba - bumiistrz Kolbuszowej, 
Marek Opaliński - przewodniczący Rady Miejskiej, 
Anna Pastuła - kierownik USC, a lakże Wiesław Jaje 
- kierownik Inspektoratu ZUS w Mielcu oraz doktor 
Kazimierz Ciupiński, który opiekuje się JubUatkąjuż 
od ponad 40 lat. Uroczystość była również wspaniałą 
okazją do pogłębienia więzi rodzinnych. 

Gratulując wspaniałego jubileuszu, dołączamy 
się do życzeń kolejnych lat w zdrowiu. 
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Podsumowanie badań terenowych 
Muzeum Kultury Ludowej w Kolbuszo

wej zakończyło realizację projektu „Źródła 
kultury ludowej Puszczy Sandomierskiej". 

Eksploracje terenowe zostały przeprowadzone 
w latach 2008-2014 i objęły sześć regionów: leżaj
ski, niżański, bojanowski, ropczycki, mielecki i kol
buszowski. Jak pisze dr Krzysztof Ruszel, opiekun 
naukowy projektu: Ich celem, rozpisanym na szereg 
problemów szczegółowych, było poznanie źródeł 
kultury ludowej wsi ukształtowanej w specyficznych 
warunkach zmieniającego się środowiska przyrodni
czego Puszczy Sandomierskiej. 

Badania terenowe w Bojanowskiem (2010). Fol. J. 

Podjęcie tak szerokiego zakresu badań wymaga
ło zaangażowania licznego i profesjonalnego zespołu, 
który tworzyli pracownicy muzeów i innych instytucji 
kultury: Wojciech Dragan, Mirosław Górski, Justy
na Niepokój i Małgorzata Wojtowicz-Wierzbicka z 
Muzeum Kultury Ludowej w Kolbuszowej; Damian 
Drąg, Elżbieta Dudek-Młynarska, Michał Majowicz, 
Agata Mazur-Witowicz z Muzeum Etnograficznego 
wRzeszowie; Czesław Drąg i Agnieszka Lokaj z Wo
jewódzkiego Domu Kultury w Rzeszowie; Elżbieta 
Skromak z Muzeum Regionalnego w Stalowej Woli: 
Katarzyna Ignas z Muzeum-Zamku w Przeworsku; 
JacekTejchmaz Samorządowego Centrum Kultury w 
Mielcu i Maria Kula ze Stowarzyszenia Miłośników' 
Gicdlarowej. Opiekę merytoryczną nad tym zespo

łem sprawował dr Krzysztof Ruszel z Uniwersytetu 
Rzeszowskiego. 

Zebrane podczas badań wywiady etnograficzne 
opracowywali ich autorzy. Wykonano także trans
krypcje nagranych melodii, tekstów pieśni i utworów 
poetyckich, a w wybranych przypadkach również 
transkrypcje gwarowe. W pracach tych brały udział: 
dr Agnieszka Kośeiuk, dr Katarzyna Smyk i dr Marta 
Wójcickaz Uniwersytetu Marii Curie-Skłodowskiej w 
Lublinie, Jolanta Dragan z Muzeum Kultury Ludowej 
w Kolbuszowej oraz Agata Mazur-Witowicz. Ma
teriał dźwiękowy opracowywał Władysław Serafin, 

a materiał filmowy utrwalał Jan 
Mazurkiewicz. 

Po każdym etapie prac ba
dawczych opracowane materiały 
przesyłano do oceny grupie eks
pertów, wśród których znaleźli się: 
prof. drhab. Jan Adamowski z In
stytutu Kulturoznawstwa Uniwer
sytetu Marii Curie-Skłodowskiej w 
Lublinie (folklorysta i antropolog 
kultury); prof. dr hab. Jadwiga 
Hoff z Instytutu Historii Uniwer
sytetu Rzeszowskiego (historyk 
dziejów społecznych X I X i X X 
w.); prof. dr hab. Kazimierz Ożóg 
z Instytutu Filologii Polskiej Uni-

Niepokój wersytetu Rzeszowskiego (języko

znawca i dialektolog); dr Krzysztof 
Ruszel (etnograf); prof. dr hab. Jan Swięch z Instytutu 
Etnologii i Antropologii Kulturowej Uniwersytetu 
Jagiellońskiego (muzeolog, etnograf, znawca archi
tektury i sztuki ludowej) i prof. dr hab. Antoni Zoła 
z Instytutu Muzykologii Katolickiego Uniwersytetu 
Lubelskiego (etnomuzykolog). 

O ważności zebranego materiału z regionu ni
żańskiego (2009) wypowiedział się prof. dr hab. Jan 
Adamowski: [.,.] chciałbym wszakże jednoznacznie 

podkreślić, że po
mimo zgłoszonych 
uwag uważam ini
cjatywę zespołu ba
dawczego Muzeum 
Kultury Ludowej w Kolbuszowej za niezwykle cenną 
i wartościową. Jej istotność nabierze jeszcze dodat
kowych wymiarów po latach. Podjęte zintegrowane 
badania terenowe należałoby kontynuować aż do wy
pełnienia całego ambitnego planu. Wykorzy stanie tych 
badań może iść w wielu kierunkach, np. naukowym 
(budowania opracowania syntetycznego) i praktycz
nym - np. w turystyce kulturowej. Należy tylko życzyć 
całemu zespołowi dałszej przychylności szlachetnych 
sponsorów tego przedsięwzięcia [ . . . ] . 

Podsumowaniem trwających sześć lat badań 
terenowych i naukowych jest publikacja ,,Źródła kul
tury ludowej Puszczy Sandomierskiej", której pro
mocja odbędzie się 22 grudnia 2014 r. o godz. 12.00 
w szkole z Trzebosi na terenie Parku Etnograficznego 
Muzeum Kultury Ludowej w Kolbuszowej. Wprogra-
mie zaplanowano: prezentację książki, której dokona 
dr Krzysztof Ruszel; dyskusję panelową „Między 
tradycją niepotrzebną a potrzebą tożsamości - nowa 
lokalność regionu w świetle badań Źródła kultury 
ludowej Puszczy Sandomierskiej 2008-2014"zudzia-
łem prof. dr. hab. Jana Adamowskiego, prof dr. hab. 
Włodzimierza Mędrzeckiego z Polskiej Akademii 
Nauk, prof. dr. hab. Kazimierza Ożoga i dr. Krzysztofa 
Ruszla. Debatę poprowadzi prof. dr hab. Jan Swięch. 
Na zakończenie „po staremu" i „po staremu nanowo" 
zagrają Jan Marzec, skrzypek z Kosów, oraz kapele 
„Kocirba" i „Hadra". 

Serdecznie zapraszamy na to etnograficzne 
spotkanie! 

Oprać. Grzegorz Wójcicki 
Projekt dofinansowany ze środków Ministra 

Kultury i Dziedzictwa Narodowego w ramach pro-

M i n i s t e r s t w o 

Kultury 
i D z i e d z i c t w a 

N a r o d o w e g o -

i n s t y t u t m u z y k i i t a ń c a 

13 g r u d n i a 
W sobotę 13 grudnia br. upamiętniono rocznicę 

wprowadzenia stanu wojennego w Polsce. 
O godz. 18 w odprawiona została Msza św. w kościele p.w. 

Św. Brata Alberta w Kolbuszowej w intencji ojczyzny oraz ofiar 

represji stanu wojennego, która poprzedzona została różańcem 

fatimskim. 

Na Mszy Św. obecne były poczty sztandarowe szkół, mło

dzieży Związku Strzeleckiego „Strzelec", a także orkiestra oraz 

chór Państwowej Szkoły Muzycznej I stopnia w Kolbuszowej, 

które uświetniły uroczystość rocznicową. Po nabożeństwie wszy

scy udali się pod pomnik św. Brata Alberta, gdzie zostały złożone 

wiązanki kwiatów m.in. przez przedstawicieli: Parlamentu, Sej

miku Województwa Podkarpackiego, Starostwa Powiatowego, 

Urzędu Miejskiego, Solidarności oraz szkół i kombatantów. 
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Wspomnienia ze stanu wojennego 
Ekstrema już śpi, szczekają gdzieś psy, 
Skończyła się wolna sobota. 
Wyruszył sznur suk, rżnq buły o bruk, 
Ktoś do drzwi gwałtownie łomota. 
Kto tam ? 

Zielona WRONa dziób w wężyk szamerowany, 
Kto nie da drapaka, 
Kto nie chce zakrakać. 
Ten będzie internowany. 

(fragment piosenki z pierwszych tygodni stanu 
wojennego) 

14 grudnia 1981 roku, w poniedziałek, kolo 
południa otworzyły się drzwi naszej celi w Zakła
dzie Karnym w Iławie i dyżurny wpuścił młodego 
klawisza z dwoma gwiazdkami na pagonach mun
duru. „Dzień dobry panowie, jestem tu biblioteka
rzem, kto chce pójść do naszej biblioteki coś sobie 
pożyczyć?" - zagadał przyjaźnie. Wyszliśmy we 
trzech, może czterech. Po chwil i , jeszcze na ko
rytarzu, klawisz rozejrzał się, a potem nachylił do 
ucha Bronka Geremka i szepnął z dumą: „Panie 
profesorze; może pan nic uwierzy, ale mamy w 
naszej bibliotece aż trzy pańskie książki". . ." 

Czwartego dnia stanu wojennego, 16 grud
nia, coś działo się na iławskiej ulicy przed wię
zieniem. Ki jem od miotły wyt łuk l i śmy blendy 
przed oknami, ale i tak niewiele, poza maleńkim 
zakamarkiem ulicy, mogliśmy zobaczyć. Wkrótce 
krzyki ucichły a nas „rozprowadzono" po innych 
celach, których okna wychodziły na dziedziniec. 

Antek Kopaczewski (1941 - 2014) i j a (Tade
usz Kensy, ur. 1955) trafiliśmy do o połowę mniej
szej, sześcioosobowej celi, w której, ze znajomych, 
był już Jurek Strzelecki (ur. 1954). 

Niedługo potem stal iśmy sobie w kółko i 
paląc jednego papieroska zażarcie dyskutowali
śmy. Jurek co chwila i w każdej nieomal sprawie 
powoływał się na opinię - jak mówił - „Jadźki", 
odmieniając zresztą tę formę jej imienia przez 
wszystkie możliwe przypadki. Ałe za trzecią czy 

347 dzień GRUDZIEŃ 1981 
Wsch, sl. 7.37 O 
Zach. tl 15.24 

® Wsch. ks. 17.32 
Łach. ks. 9-34 

Łucji, Otyli i 
W takiej etszy słyszała, jok no godzin 

Stopnia 
pnie sio W nie) , ten roślinny puch, 

twardnieje w orzech -
- to było dziecko mole, które wkotysoll 
cłepłym clol swych pomrukiem jak 

szelestem mono 
1* fer pełnio [ dojrzałość, któro równo 

ziemi 
ogarnęło i rosło rqczkom) drobneml, 
zarysem ust różowych, roślinko moleńkd, 
kHro ciuła pod lekko wvciaqnię(q re>q.„ 

czwartą „Jadźką" Antek miał już jakąś złą minę, 
patrzył spod oka w grymasie byłego boksera. 

Owa „Jadźka" (Jadwiga Staniszkis) była już 
wtedy uznaną gwiazdą tej części polskiej niezależ
nej socjologii, która wolna była od bolszewickich 
miazmatów; osobą w NSZZ Solidarność znaną, 
lubianą, szanowaną i podziwianą. Antek bardzo 
szczycił się z nią znajomością, tym, że byli na „ty"; 
myślę, że i jej imponował ten nasz Antek - wzor
cowy przedstawiciel sierpniowego, robotniczego 
zrywu. Pisywała nawet do naszego (znakomitego 
zresztą!) WRYJA krótkie lekkie felietoniki, pod
pisywane jedynie inicjałami J.S. 

1 to wszystko wyraźnie musiało się składać 
na to, że Antek wyraźnie złościł się na młodego, 
wygadanego warszawiaka, tak bezceremonialnie 
rzucającego w kącie celi zgrubieniem imienia jego 
idolki. 

W końcu nie wytrzymał: „ A co ty, Jurek, 
wciąż tak Jadźka i Jadźka. Jaka ona tam dla ciebie 
Jadźka?" 

Jurek zamilkł i popatrzył zdziwiony: „No 
jak to - dlaczego?" 

Antek triumfował: „No, może byś tak o niej 
przez - pani doktor?" 

A Jurek tak jakoś łagodnie, ciepło: „Ale to 
przecież moja dziewczyna..." 

Kopaczewskim jakby z wrażenia rzuci ło, 
dobrze, że mógł oprzeć się o r amę że laznego, 
piętrowego łóżka. 1 właściwie zupełnie nie było 
wiadomo - dlaczego ... 

Dostałem dwie decyzje o internowaniu i w 
związku z tym tak jakoś przypadkowo wyszio, że 
wolności faktycznie pozbawi ł mnie pułkownik 
Kazimierz Dudek, a pułkownik Józef Kierat... rok 
później mi ją przywrócił! To dość zabawne.. Teraz 

Tadeusz Kensy 
zgłaszam się na ochotnika jako świadek obrony 
oskarżonego przez I PN byłego komendanta Józefa 
Kierata. To mój protest przeciw hucpie urządza
nej przez IPN, który zamiast ścigać prawdziwych 
komunistycznych zbrodniarzy, prowadzi przez 
wiele lat ogromne, bezsensowne dochodzenia w 
sprawach administracyjnych typując na oskarżo
nych osoby, wobec których biorące w tej hucpie 
udział sądy i tak sprawy umorzą. I przynajmniej 
będę się starał zapisać do protokołu rozprawy to, 
co naprawdę o tym wszystkim myślę ... Fuj! 

facebook, profil Tadeusza Kensego 

opracowała U. Kaczmarczyk 

«wsro» prcyjn*r, w wt»d y ; i t ri IJo imi 
wyobrjt&ii poliiyras«|."'f»,laj»iJneii. 
któr̂  pokuil ;r™ł koeuiH ilfldcn, 
pceitfmłj KJJ J E r„i dao.Mi"!. 3u byt mon 

:byt imbilny.moiłlbyl pwnynrtn.- Ja 
ttoprztstuthaniaistfiou alemtuprzr? £ua 

A komu}) F-"JCf-vj!a rwfccmonj ptnowych 
wydl&Kb. MuU .IM do UWICJ chybi 
rmniT.wijŁj-li hsiBujj poilyc-mj. 
T, •'.. I. • ; j , Jazi :i r :. -. i j I .-ii! o w lop ii tui 

Jadwiga Staniszkis i Włodzimierz Czarzasty 
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Primum non nocere 
- z Marszałkiem Stanisławem Kruczkiem rozmawia Urszuła Kaczmarczyk 

Stan i s ł aw Kruczek - absolwent Politechniki Rzeszowskiej i Instytutu Łączności . Prezes i 

twórca sukcesu Spółdzielni Telekomunikacyjnej OST w Tyczynie - pionierskiego przedsięwzięcia 

służącego upowszechnieniu telefonii i usług teleinformatycznych na obszarach wiejskich, które 

zaowocowało utworzeniem „Doliny Strugu". Współpracuje z ekspertami Związku Przedsiębiorców 

i Pracodawców. Aktywny działacz Akcji Katolickiej, członek Rady Duszpasterskiej Archidiecezji 

Przemyskiej; wielokrotnie angażował się w inicjatywy społeczne na terenie Podkarpacia. W roku 

1990 najmłodszy w Polsce przewodniczący Rady Miasta i Gminy Błażowa. 

- Panie Marszałku, przejrzałam Pański pro
gram wyborczy. Widnieje tam obietnica dbałości o 
rozwój techniczny i technologiczny Podkarpacia, 
w szczególności troska o budowę i modernizację 
sieci infrastrukturalnych. Obiecuje Pan również 
dbałość o szkolnictwo zawodowe oraz zapewnia 
Podkarpaciu - w razie wygrania wyborów - no
woczesne sieci i systemy internetowe. Są tam też 
słowa o staniu na straży tradycyjnego światopo
glądu oraz modelu rodziny, troska o utrzymanie 
przywiązania Podkarpacia do zasad moralnych 
konstytutywnych dla cywilizacji europejskiej. Wy
grał Pan wybory - wietkie gratulacje - zasiada Pan 
w Zarządzie Województwa Podkarpacldego jako, 
przede wszystkim, fachowiec od opieki zdrowotnej. 
Kiedy zobaczył się Pan na takim stanowisku? 
Dlaczego dokonano takiego "przydziału"? Pod 
który z punktów wyborczych (prócz ogólnie: 
rodzina) to podlega? 

- Jest mi niezmiernie miło z Panią rozmawiać. 
Pani pytanie jest tak obszerne, że aż prosi się, aby 
dać dłuższą odpowiedź niż pytanie. Patrząc jednak 
na objętość Waszego pisma, wydaje się, że zdomi
nujemy cały Przegląd Kolbuszowski. Nie zostawi 
Pani miejsca dla innych publicystów. Chciałbym 
jednak zauważyć, że to, co kandydat pisze o sobie i 
o swoich przekonaniach, znacznie odbiega od tego, 
co powszechnie uważa się za program wyborczy. 
Hydraulik mający światopogląd nie musi od razu 
wkręcać rur kanalizacyjnych przy użyciu światopo
glądu - t ak samo jest w przypadku innych zawodów 
czy funkcji społecznych. Wyborcy identyfikują się z 
kandydatami, którzy mają bliskie im poglądy. Wcale 
to nie oznacza, że jest to program wyborczy. Ten ostat
ni jest holistyczny, swym zakresem ogarnia szerokie 
spektrum życia publicznego. 

Co do kwestii „fachowca od opieki zdrowot
nej" - fachowcami są lekarze, ordynatorzy, pielę
gniarki i dyrektorzy szpitali. Moim zadaniem jest 
nadzorowanie pracy podmiotów leczniczych. Nie 
oznacza to, że mam się znać na operacji wyrostka 
czy na diagnostyce. 

- Wszyscy kojarzą dotąd Pana ze starszym 
nieco "mentorem" - senatorem Kazimierzem 
Jaworskim. Bez wątpienia współpracowaliście 
Panowie z sobą bardzo błisko: zawodowo, sa-
morządowo, połitycznie i światopogłądowo. Czy 
zechce Pan kontynuowaćjego, czasem kontrower
syjne - zamiary ipotnysfy? 

- Pani pytanie jest bardzo niejasne. Wszyscy? 
Znaczy się kto? Owszem- znam się z senatorem Ka
zimierzem Jaworskim, łączy nas przyjaźń. Kaziinierz 
Jaworski całkiem dobrze się ma i prowadzi swoją 
działalność. Póki co nie potrzebuje kontynuatora. 

- Obejmując stanowisko obiecuje Pan 
służyć nie - jak wielu z Pańskich poprzedników 
- szpitalom, personelowi, ale pacjentom. Czy ma 
Pan konkretny, realny plan ? Czy nie ograniczy 
się Pan głównie do przyjmowania sprawozdań, 
dyscyplinowania budżetów i być może rozdawania 
pochwał dla dyrektorów szpitali, którzy - najczę
ściej kosztem pacjenta - zmieścili się w budżecie? 

- Owszem, mam plan, ale nie sposób opisać go 
w kilku zdaniach. Muszę też mieć chwilę czasu, by 
zweryfikować ten plan z tym, co dzieje się w naszych 
podmiotach leczniczych. Mogę tylko zdradzić, że 
chcę nawiązać bliską współpracę z tymi starostami 
powiatowymi, którzy są organem założycielskim szpi
tali. Wspólnie musimy wypracować sieć podmiotów 
leczniczych, które będą uzupełniać się w udzielaniu 
świadczeń, a nie konkurować. Konkurencję należy 
prowadzić z podmiotami prywatnymi walcząc o coraz 
wyższe standardy udzielanych świadczeń. 

- Czy mógłby Pan już teraz podać kilka przy
kładów tego, czego Panu obecnie w podkarpackiej 
ochronie zdrowia szczególnie brakuje? Czy wie 
Pan, jak często drobne utrudnienia i bezduszne 
regulaminowe wymagania utrudniają ludziom 
Życie? Czy zechce Pan pytać i dociekać, dlaczego 
takjest, a potem także szukać rozwiązania, czy też 
będzie Pan monitorował pojawianie się konfliktów 
i dopiero wtedy starałje rozwiązywać? 

- Będąc członkiem rady społecznej SP ZOZ 
miałem styczność z wieloma historiami, które wydaj ą 
się absurdalne. Trudno jednak wpływać na decyzje 
ministra, ustawy. Tam, gdzie będzie to możliwe, będę 
reagował. 

- Dyrektor szpitala (pominę miejscowość) w 
jednym z wywiadów mówi, że NFZ zaproponował 
mu kontrakt na poziomie tegorocznego, ale z tego 
około 10 min zł, czyli 20proc, pójść ma na leczenie 
pacjentów onkologicznych. Nie ma więc mowy o 
zwiększeniu środków na diagnostykę. Czy taki 
problem dotyczy również podkarpackich szpitali 
i jak Pan zamierza sobie z tym radzić? 

- Absurdem polskiej służby zdrowia jest to, że 
NFZ jest jednocześnie płatnikiem i jednym z głów
nych kreatorów służby zdrowia. To ta instytucja 
określa potrzeby pacjenta, wycenia procedury i 
na końcu dzieli p ieniądze . M y mamy niewiele 
do powiedzenia. Myślę, że z tym należy walczyć. 

- Czy i jak Pana zdaniem należy prywa
tyzować piacówki służby zdrowia? Przychodzi 
Pan do resortu - jak sam mówi - z biznesu i za
powiada równoważenie szpitalnych budżetów. 

- Komercja l izować, prowadzić konkuren
cję z podmiotami prywatnymi, bić się o jakość 

wykonywanych świadczeń. Prywatyzacja to złe 
określenie. 

- W jednym z rzeszowskich, choć prywat
nych, szpitali dokonuje się aborcji, a pielęgniarka, 
która nie chce uczestniczyć w zabiegach, jest 
szykanowana. Pańskie środowisko na ten fakt 
zareagowało żywiołowo, padły nawet jakieś oka
zjonalne obietnice. Teraz znalazł się Pan jakby z 
drugiej strony możliwości wywierania wpływu na 
takie sytuacje. Ma Pan już przygotowane jakieś 
skuteczne mechanizmy, czy nadal zechciałby Pan 
raczej wyrażać swoją dezaprobatę w jednostko
wych przypadkach? 

- Samorząd wojewódzki ma dbać o podmioty 
lecznicze, którymi zarządza... tych zadań jest troszkę 
więcej, ale w ich katalogu nie ma tego typu kwestii. 
Pcranalogiam: gdy byłem szefem spółdzielni telefo
nicznej, moim zadaniem było dostarczać sygnał do 
mieszkań, dbać o infrastrukturę, a nie walczyć o to. 
by odbiorcy nie oglądali stron pornograficznych. Tak 
samo tutaj: mam określone zadania i chcę wywiązy
wać się z nich bardzo dobrze. Prosiłbym o niemiesza-
nie obowiązków służbowych z moimi przekonaniami, 

- A in vitro? Jakie stanowisko Pan zajmuje 
w kwestii, która teraz - tak z pewnością można 
powiedzieć - Pana „dopadła"? 

- Nie dopadła. Ta kwesta dotyczy szpitali i mi
nistra, i NFZ. Ja mam dbać o szpitale, infrastrukturę. 
Mam pilnować dyrektorów, by podnosili jakość świad
czeń. Chyba Pani zależy na wplątaniu mnie w jakąś 
wojnę ideologiczną? Jako człowiek, który ma zajmo
wać się kwestiami technicznymi, nie mam zamiaru 
dać się w taki sposób podejść. Oczywiście mam swoje 
przekonania, ale tu nie ma miejsca na ich wyrażanie. 

-Specjaliści uciekają z Polski. W Rzeszowie 
lekarze są kuszeni coraz wyższymi zarobkami 
Czy pokłada Pan jednak coś więcej niż nadzieję 
w powstającym w Rzeszowie kierunku lekarskim 
na wydziale medycznym Uniwersytetu? Dlacze
go mówił Pan o tym jako o priorytecie władzy 
wojewódzkiej? I czy nie jest tak, że brakuje w 
Rzeszowie sprawdzonej klinicznej infrastruktury, 
która mogłaby przyszłych absolwentów czegoś 
praktycznego nauczyć? 

- Zrobię wszystko, co w mojej mocy, by wes
przeć inicjatywy uczelni stawiających na kierunek 
lekarski czy kierunek medyczny. 

- Panie Marszałku, bardzo dziękuję za roz
mowę. Życzę Panu realizacji planów, przecież tu 
chodzi o nasze "szlachetne zdrowie ". 
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F I N A N S O W O 
Czy nadchodzący rok będzie 

rokiem pokoju? 
Wg Wojciecha Białka, głównego analityka CDM Pe-

kao, na wykresach widać wojnę w 2015 lub 2016r. Ekspert 
Centralnego Domu Maklerskiego porównuje dzisiejszą sy
tuację do tego co wydarzyło się przed stu łaty, gdy wybucha
ły I i II wojna światowa. 

Nieca łe 7 lat po panice na gie łdach w 1907 roku wybuch ł ą I wojna 

świa towa. Mnie j więce j tyle samo m i n ę ł o od wielkiego kryzysu z lat 

30. do I I wojny ś w i a t o w e j . Z kole i po 7 latach od apogeum kryzysu 

naftowego z lat 70. w Polsce og ło szono stan wojenny. To w ł a ś n i e na 

tej podstawie prognozuje możl iwą wojnę , k tóra ma w y b u c h n ą ć między 

listopadem 2015 a czerwcem 2016 roku. Tym razem ogniskiem zapalnym 

ma b y ć jednak nie Europa, a Azja Ś rodkowa łub Bl i sk i Wschód . 

Wojciech Białek mówi też o „ch inagedon ie" . Jego zdaniem Pań

stwo Środka n i e d ł u g o m o ż e u p a ś ć . Tu t a k ż e p o s ł u ż y ł się ana log i ą . 

Z a o b s e r w o w a ł , że kraj na dorobku, który pręży muskuły , organizując 

o l impiadę , w ki lka lat później bankrutuje. Związek Radziecki rozpad! 

się po 11 latach od olimpiady, k tóra odbyła się w 1980 roku w Moskwie. 

Po k i l k u latach od igrzysk w Jugos ławi i kraj ten zniknął z map. Po o l im

piadzie w Atenach zbankru towa ła Grecja. Chiny idealnie tutaj pasują: 

od imprezy zorganizowanej w 

2008 roku gospodarka ch ińska 

nieustannie s łabnie . 

Kończąc , życzę wszystkim 

Czytelnikom Przeglądu Kolbu-

szowskiego zdrowych i rado

snych Świą t B o ż e g o Narodze

nia, a w n a d c h o d z ą c y m 2015r. 

wyłączn ie dobrych wiadomośc i w sferze f inansów, a przede wszystkim: 

by wojna omijała szerokim łuk iem nasz region i by na całym świecie 

zrobi ło się spokojniej abstrahując od wszelakiego rodzaju prognoz. 

Marek Kowałski 

Autor jest magistrem ekonomii i absolwentem handlu zagraniczne
go; posiada kilkunastoletnie doświadczenie zawodowe -pracując na sta
nowiskach kierowniczych w sferze finansów, zarządzania projektami (w 
tym restrukturyzacji) oraz importu w największych firmach Podkarpacia 

Tomasz Poręba: Apeluję do premier Kopacz 
o wystąpienie do KE ws. Via Carpathia 

Europoscł Tomasz Poręba zwróci ł się do 

premier Ewy Kopacz z apelem o jak najszybsze 

zgłoszenie do realizacji w ramach nowego Planu 

Inwestycyjnego Przewodniczącego Komisji Euro

pejskiej Jean-Claude'a Junckera projektu budowy 

Via Carpathia. 

Plan Junckera przewiduje 315 mld euro na 

pobudzenie europejskiej gospodarki - w ramach 

tego planu będą realizowane inwestycje dotyczące 

m.in. transportu, innowacyjności oraz małych i 

średnich przedsiębiorstw. Tomasz Poręba podkre

śla, że jest to także szansa na realizację inwestycji 

w zakresie infrastruktury takich jak Via Carpathia, 

które nie znalazły się w sieci bazowej TEN-T, 

obejmującej główne szlaki transportowe UE, 

„KE daje nam kolejną szansę na poprawę 

infrastruktury we wschodnich regionach. Powin

niśmy ją wykorzystać" - podkreśla Tomasz Poręba. 

„Budowę drogi Via Carpathia powinniśmy wyłą

czyć ze wszelkich sporów politycznych i potrakto

wać ją jako strategiczny polski interes narodowy. 

Dlatego liczę, że tym razem polski rząd podejmie 

wszelkie możl iwe kroki, aby doprowadzić do jej 

budowy" - dodaje europoscł PiS. 

Europoseł PiS zaapelował do premier K o 

pacz o pod jęc ie natychmiastowych dz ia łań i 

wykorzystanie wszystkich możl iwych środków, 

jakie może dać Nowy Plan Inwestycyjny Komisji 

Europejskiej dla państw członkowskich w celu re

alizacji tego strategicznego dla Polski Wschodniej 

szlaku komunikacyjnego. 

„Na tę chwi lę w sieci bazowej znajduje 

się tylko i wyłącznie odcinek Lubl in-Rzeszów. 

Natomiast z inicjatywy Marszałka Województwa 

Podkarpackiego Władysława Ortyla w Kontrak

cie Terytorialnym wpisany został do realizacji 

odcinek Rzeszów-Babica . Potrzebą chwil i jest 

więc wpisanie odcinka od Babicy do Barwinka, 

do granicy ze Słowacją, co pozwoliłoby na otwar

cie Polski na południe Europy i na wzmocnienie 

współpracy ekonomicznej i handlowej na Środko

wo-Wschodniej flance Europy" - czytamy w liście 

europosła Poręby. 

„Nie ma najmniejszej wątpliwości, że droga 

Via Carpathia to większe bezpieczeństwo Europy 

Wschodniej, poprawa dostępności transportowej 

oraz wzrost inwestycji gospodarczych, co przy

czyni się do szybszego rozwoju ekonomicznego 

regionu Polski Wschodniej i całego kraj u. Potrzebą 

chwil i jest więc realizacja i budowa wszystkich 

odcinków szlaku Via Carpathia od granicy ze Sło

wacją do granicy z Litwą" - dodaje Tomasz Poręba. 

List europosła PiS został skierowany do wia

domości minister infrastruktury i rozwoju Mari i 

Wasiak, wiceministra Zbigniewa Rynasiewicza 

oraz marsza łka wo jewódz twa podkarpackiego 

Władysława Ortyla. 

Wesołych Świąt Bożego Narodzenia oraz 
Szczęśliwego Nowego 2015 Roku 

Wszystkim Mieszkańcom Kolbuszowej Górnej, którzy 
w wyborach samorządowych obdarzyli mnie zaufaniem 

serdeczne podziękowania składa 
Bronisław Wiktor 
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Europoseł Poręba: Platforma Obywatelska przeciwko 
Via Carpathia w Parlamencie Europejskim 

Ma wniosek europosłów Platformy 
Obywatelskiej Komisja Petycji PE zde
cydowała o zamknięciu petycji dotyczą
cej Via Carpathia. „Polskimi rękami za
mknięto cenną inicjatywę budowy drogi, 
która poprawiłaby dostępność komunika
cyjną naszego kraju. Wstyd i kompromita
cja" - powiedział Tomasz Poręba. 

Podczas posiedzenia Komisji Petycji europo

seł PiS podkreślał, że budowa szlaku Via Carpathia 

przebiegającego z Kłajpedy do Tesalonik byłaby 

zgodna z filozofią UE w zakresie wyrównywania 

różnie między krajami nowej i starej UE. Przypo

mniał, że w poprzedniej kadencjikomisjazadecydo-

wała o utrzymaniu petycji i rozważeniu możliwości 

wysłania misji obserwacyjnej, by w bezpośrednim 

kontakcie rozpoznać możliwości jej budowy w naj

bliższych latach. 

„Tojestkwestia strategicznych interesów UE, 

żeby wschodnia flanka była lepiej skomunikowana i 

zasobniejsza, co na pewno przełoży 

się na bezpieczeństwo UE" - mówił 

Tomasz Poręba podczas posiedze

nia Komisji Petycji. 

O konieczności budowy Via 

Carpathia przekonywał również 

Janusz Wojciechowski, który za

znaczył, że nie może być mowy 

o rozwoju UE bez odpowiednich 

inwestycji komunikacyjnych. 

Jarosław Wałęsa z PO stw ier

dził, że nic nie można w tej sprawie 

zrobić i zaapelował o zamknięcie 

petycji raz na zawsze. 

Z kolei Julia Pitera oceniła, że Podkarpacie 

jest jednym z najlepiej dofinansowanych regio

nów w Polsce i poddała w wątpliwość zasadność 

inwestycji. 

„Jesteście posłami z Polski i domagacie się 

zamknięcia projektu, który przyczyniłby się do roz

woju naszego kraju. To wstyd i kompromitacja" 

- odpowiedział im Tomasz Poręba. 

Ostatecznie głosami europosłów Platformy 

Obywatelskiej oraz innych należących do Europej

skiej Partii Ludowej zdecydowano o zamknięciu 

petycji. 

Tomasz Poręba: Komisja Europejska wzywa polski rząd 
do poświęcenia większej uwagi Polsce Wschodniej 
w procesie przyjmowania programów operacyjnych 

Podczas debaty poświęconej opóźnieniom 

we wdrażaniu programów w ramach polityki spój

ności w nowej perspektywie budżetowej Tomasz 

Poręba podkreślał, że najważniejsze jest, by pań

stwa członkowskie w proponowanych przez siebie 

programach operacyjnych zachowywały równowa

gę pomiędzy rozwiniętymi i biednymi regionami. 

Europose ł PiS przypomnia ł , że g łównym 

celem poli tyki spójności powinny być działania 

pobudzające wzrost gospodarczy, zrównoważony 

rozwój oraz zmniejszające dysproporcje między 

bogatymi i najbiedniejszymi państwami i regio

nami UE, co jest podstawą filozofii europejskiej 

polityki spójności. 

Tomasz P o r ę b a 

zauważył , że wdrażaniu 

p o l i t y k i spó jnośc i nie 

służą opóźnienia w uru

chomieniu programów na 

lata 2014-2020. „A prze

cież już doświadczenia z lat 2007-2013, kiedy 

procedury uzgadniania zapisów w dokumentach 

trwały bardzo długo, czasami nawet około roku, 

powinny być wystarczającym ostrzeżeniem dla 

wszystkich" - zauważył europoseł PiS. 

Ostatnio w mediach pojawiły się informa

cje, że do tej pory nie zatwierdzono żadnego z 21 

zgłoszonych przez Polskę programów operacyj

n i * I H _ J u : 

Biuro Prascwe 
Grupy Europejskich Konserwatystów! Reformatorów 
Delegacja Prawa i Sprawiedliwości 
Parlament Europejski 
RueWiertz 60 
1047 Bruksela 

nych. Tymczasem Elżbieta Bieńkowska jeszcze 

jako minister rozwoju regionalnego obiecywała, 

że porozumienie w tej sprawie nastąpi najpóźniej 

w lipcu. Brak porozumienia powoduje zabloko

wanie 77 mld euro, które miały trafić do Polski na 

realizację RPO. 

W ostatnich dniach europoseł Poręba spo

tkał się w tej sprawie z komisarz ds. poli tyki re

gionalnej Coriną Cretu. „Podczas rozmowy pani 

komisarz zapowiedziała, że jednym z priorytetów 

jej działalności będzie obrona interesów przede 

wszystkim najuboższych regionów UE. W czasie 

swojej wizyty w Polsce komisarz Cretu zadekla

rowała, iż oczekuje od polskiego rządu przemo

delowania projektów w ramach RPO tak, by ich 

duża część trafiła do Polski Wschodniej. Bardzo 

się cieszę z takiego stanowiska pani komisarz, 

bo pokazuje to znaczącą różnicę w podejściu do 

problemów, z jakimi boryka się wschodnia Europa 

takimi jak brak dostępności komunikacyjnej, mi

gracja, ubóstwo czy duże bezrobocie" - powiedział 

enronoseł Poręba 
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W Parlamencie Europejskim o dostępności komunikacyjnej 
Europy Środkowo-Wschodniej 

Z inicjatywy Tomasza Poręby w Ko
misji Transportu i Turystyki PE odbyło się 
wysłuchanie ws. szlaków komunikacyjnych 
w Europie Środkowo-Wschodniej. Jak tłu
maczy europoseł PiS, celem wysłuchania 
było pokazanie potrzeby podnoszenia ilości 
i jakości połączeń komunikacyjnych w tej 
części Europy. 

Tomasz Poręba podkreśla, że jednym z fundamentów 
UE jest zrównoważony rozwój i dlatego Wspólnota powin
na zatroszczyć się przede wszystkim o swoje najuboższe 
regiony. Europoseł PiS przekonuje, że istotnym bodźcem 
dla rozwoju tych obszarów byłaby poprawa infrastruktury 
i budowa szlaku Via Carpathia, który stanowiłby swoisty 
kręgosłup komunikacyjny Europy Środkowo-Wschodniej. 

„To być albo nie być szybkiego, dobrego rozwo
ju całej Europy Środkowo-Wschodniej. Nie ma żadnego 
powodu, żeby ta droga nie byta wpisana do sieci głównej" 
- powiedział Tomasz Poręba. 

Europoseł PiS zaznaczył, że w sprawie Via Carpa
thia bardzo potrzebne jest zaangażowanie polskiego rządu. 
„Dzisiejsze wysłuchanie ma na celu pokazanie polskiemu 
rządowi, że ten projekt jest zgodny z unijną polityką spój
ności i ma szansę być zrealizowany w najbliższych latach, 
jeżeli będzie wola polskich władz" - dodał europoseł PiS. 

Tomasz Poręba podkreślił jednocześnie, że jest roz
czarowany postawą europosłów Platformy Obywatelskiej, 
którzy wczoraj doprowadzili do zamknięcia petycji ws. Via 
Carpathia. „Pracuję w PEod lat i po raz pierwszy spotkałem 
się z sytuacją, że polscy europosłowie głosują przeciw
ko strategicznym interesom naszego kraju. Via Carpathia 
to być albo nie być Polski Wschodniej. Wczoraj rękami 
europosłów PO petycja w sprawie jej powstania została 
odrzucona" - powiedział Poręba 

Jednym z panelistów biorących udział w wysłucha
niu był marszałek województwa podkarpackiego Włady
sław Ortyl. 

„Decyzje w sprawie środków zapadają w Brukseli, 
dlatego jesteśmy w odpowiednim miejscu, aby rozmawiać 

o przyszłości Via Carpathia. Pamiętajmy, że bez wsparcia 
rządu będzie trudno ten szlak zbudować. 

Dziś S19, która jest częścią Via Carpathia, jest budo
wana odcinkami. Chcemy, by była tworzona konsekwentnie, 
w całości" - mówił Władysław Orlyi. „Ten projekt może słu
żyć Podkarpaciu jako otwarcie rozwojowe naszego regionu 
na południe Europy. Szlak, który mam nadzieję powstanie, 
będzie miał znaczenie ponadregionalne - przebiega min. 
przez wschodnie tereny Polski, Węgier i Słowacji, a więc 
przez regiony najsłabiej rozwinięte. 

Dla tych regionów ta droga to nic tylko alut komuni
kacyjny, ale także szansa na rozwój gospodarczy. Jeśli KE 
mówi o zrównoważonym rozwoju i funduszu spójności, 
to trzeba tu o tym rozmawiać" - dodał Władysław Ortyl. 

Możliwość budowy szlaku Via Carpathia Tomasz 
Poręba i Władysław Ortyl poruszyli także podczas dzi
siejszego spotkania z przewodniczącą Komisji Rozwoju 
Regionalnego PE IskrąMiliajlovą. 

OŚWIADCZENIE TOMASZA PORĘBY 
O co chodzi w sprawie Ma Carpathia? Dla

czego PO blokuje budowę tej drogi? 
Pode/as poniedziałkowego posiedzenia Komisji Petycji 

PE na wniosek europosłów Platformy Obywatelskiej zamknię
to petycję dotyczącą budowy szlaku Va Carpathia. Dawała 
ona szansę na dals/e procedowanie tej sprawy na poziomie 
europejskim, wysłanie misji obserwacyjnej do naszego kraju, 
która mogłaby ocenić możliwość budowy Via Carpathia na 
całej jej długości w najbliższych latach, a także możliwość 
sporządzenia raportu PE i wywierania dalszej presji na polski 
rząd na rzecz budowy tej drogi. 

Trzeba podkreślić, że nie ma w Europie Środkowo-
Wschodniej dobrego połączenia drogowego między północą 
i południem kontynentu, dlatego uwzględnienie Via Carpathia 
jako jednego z głównych szlaków komunikacyjnych UE na 
całej długości (Kaunas - Białystok - Lublin - Rzeszów -
Kosice - Miskolc - Debreczyn - Oradea - Logoj - Calafat/ 
Constanta - Sofia/Svi len grad) - jest tak ważne. 

Możnabyło to zrobić w ostatnich latach podc/as nego
cjacji w sprawie kształtu rozporządzenia TEN-T, określającego 
najważniejsze szlaki komunikacyjne w UE, jednakże pr/cz 
bierność polskich władz nie uczyniono tego. 

Niestety, i tu jest geneza problemu, do sieci dróg ba
zowych (core network), możliwych do modernizacji do roku 
2030, polski rząd wpisał tylko niewielki fragment Via Carpathia 
na odcinku Rzeszów-Lub lin. Pozostałe odcinki są ujęte w sieci 
dróg uzupełniających (comprehensive network), możliwych do 
budowy do roku 2050, co bioiac pod uwagę niepewną sytuację 
gospodarczą w UF, nie daje żadnych gwarancji, że dojdzie 
to rzeczywiście do skutku. Co więcej, kluczowy odcinek od 

Białegostoku do granicy litewskiej został uwzględniony przez 
polski rząd w rozporządzeniu TEN-T ty lko połowicznie, co 
czyni tę drogę niekompletną. 

W oficjalnym piśmie do ówczesnej wicepremier Bień
kowskiej Komisja Petycji stwierdziła, po zasięgnięciu opinii 
Komisji Transportu, że Via Carpatliia ,Jcwalifikuje się do fi
nansowania /o środków europejskich funduszy strukturalnych 
i w gestii rządu Rzeczypospolitej Polskiej leży wystąpienie 
o finansowanie na ten cel". Ewidentnie widać, że tej woli 
polskiego rządu zabrakło. 

Tymczasem na przykład rządy Węgier i Rumunii wy
walczyły uwzględnienie w TEN-T większości odcinków Via 
Carpathia przebiegających przez tcrylona tych państw. Dlatego 
ta petycja była tak ważna, aby temat Via Carpathia właśnie tą 
drogą wrócił na forum PE. 

Potrzebę budowy szlaku Via Carpaihia podnosiłem 
w instytucjach unijnych wielokrotnie poprzez konferencje, 
spotkania z przedstawicielami Komisji Europejskiej i kolej
nych prezydencji, poprawki do raportów, wystąpienia na sesji 
plenarnej PE i wysłuchania. Niestety, cały czas kluczem do 
sprawy pozostaje wola polskiego rządu. 

Jestem przekonany, że europosłowie PO zablokowali 
tę petycję ws. Via Carpathia właśnie ze względu na możliwość 
kontynuowania tej sprawy na poziomic europejskim wpostaci 
misji obserwacyjnej PE, czy merytorycznego raportu na forum 
właściwej komisji PE, bo wówczas okazałoby się, że to rząd 
PO-PSL jest odpowiedzialny za szereg zanicchań podczas 
negocjacji TEN-T i dalsze pogłębianie peryferyzacji tej części 
naszego kraju. 

Jedno jest pewne - bez woli politycznej rządu ten szlak 

nie powstanie, a nie 
mam wątpliwości, 
że Via Carpathia 
mogłaby stać się 
kręgosłupem ko
munikacyjnym 
Europy Środkowo-
Wschodniej. Droga 
byłaby urzeczy
wistnieniem jednej 
z głównych zasad 
UE - zrównoważo
nego rozwoju - i sianowiłaby istotny bodziec dla gospodarek 
państw zaangażowanych w ten projekt. 

Odpowiadając na oświadczenie posłów Łukatijewskiej 
i Wałęsy, chcę jeszcze raz podkreślić - Platfonna Obywatelska, 
doprowadzając do zamknięcia petycji, pogrzebała na forum 
europejskim jedną z możliwości doprowadzenia do budowy 
lej drogi w przyszłości. Podpieranie się podkarpackim marszał
kiem Władysławem Orty lem to rozpaczliwa próba tłumaczenia 
skrajnej nieudolności polskiego rządu w tej sprawie. Fakty 
bowiem są takie, że to właśnie Marszałek Ortyl przedstawił 
propozycję budowy jednego z odcinków Via Carpathia na 
południe od Rzeszowa i zaprezentował montaż tej inwestycji 
zgodny z wytycznymi UE. Marszalek Ortyl pokazał polskiemu 
rządowi, że można doprowadzić do realizacji tej inwestycji, 
jeśli tylko jest polityczna wola. Tej zabrakło w ostatnich latach 
rządowi PO, ajuż najbardziej szokujące jest to, że europosłowie 
tej partii w PE blokują kolejne możliwe działania zmierzające 
do budowy tej bardzo ważnej drogi. 
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OGŁOSZENIA UMIG Szanowni Państwo! 
Kilkanaście lat temu dostałem 

propozycję kandydowania w wy
borach, do samorządu miejskiego 
w Kolbuszowej. Podjąłem wy
zwanie i w efekcie zostałem człon
kiem Zarządu MiG Kolbuszowa. 
Realizując swe inicjatywy, po
mysły i oczekiwania społecznoś
ci kolbuszowskiej pomimo zmie
niających się zasad i ordynacji wy
borczej staram się odpowiedzial
nie pracować i spełniać oczeki
wania wyborców. Powołanie mnie 
naZ-cę Bunnistrza Kolbuszowej 
stanowiło kolejne wyzwanie, ale 
również zobowiązania. 

Co 4-iata wyborcy - miesz
kańcy gminy Kolbuszowa - mają 
możliwość weryfikacji osób kan
dydujących do sejmiku woje
wódzkiego, rady powiatu i rady 
gminy. 

W tym roku dostałem propo
zycję kandydowania z listy PiS do 
Rady Powiatu Kolbuszowskic-
go. Ordynacja wyborcza do rady 
powiatu uzależnia ilość radnych z 
danego komitetu od sumy ilości 
głosów zebranych przez wszyst
kich kandydatów znajdujących 
się na liście wyborczej. „Mocna 
lista" kandydatów PiS do rady po
wiatu wprowadziła dużą ilość rad
nych (5) między innymi mnie. 
Równocześnie mieszkańcy Kol
buszowej podjęli decyzję, że Bur
mistrzem w tej kadencji zostanie 
Pan Jan Zuba. Zaufanie, którym 
obdarzył mnie w poprzednich la
tach zaowocowało tym, że i obec

nie dostałem propozycję zostania 
Z-cą Bunnistrza. Ordynacja wy
borcza nie zezwala na to aby Z-ca 
Bunnistrza byl jednocześnie rad
nym wojewódzkim czy powiato
wym. Stąd moja decyzja o rezyg
nacji z mandatu do powiatu kol-
buszowskiego. 

Moim zdaniem praca w sa
morządzie to działanie w zespole 
realizującym swoje plany, ale 
uwzględniające również oczeki
wania społeczne i zadania, do 

których samorząd w strukturach 
Państwa został powołany. 

Dziękuję wszystkim miesz
kańcom naszej gminy, którzy 
uczestniczyli w tegorocznych wy
borach samorządowych. 

Wesołych Świąt 
Bożego Narodzenia. 

Zapraszam do współpracy 
Marek Gil 

B U R M I S T R Z K O L B U S Z O W E J I N F O R M U J E : 

• że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Kolbuszowej 

ul. Obrońców Pokoju 21 

WYWIESZONY ZOSTAŁ 

zgodnie z art. 35 ustawy z dnia 21.08.1997 o gospodarce 

nierachomościami (t. j . Dz. U . z 2014 roku poz. 518 ze zm.) na 

okres 21 dni wykaz nieruchomości gruntowej położonej w Kupnie, 

oznaczonej nr ew. działki 1474/2, 1125/99, 1125/103, 1125/106, 

1125/101, 1125/108, 1125/109, 1125/113, 1125/115 przeznaczo

nych do sprzedaży w trybie przetargowym. 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 
Kolbuszowa, dnia 01.12.2014 roku 

• że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Kolbuszowej, 

ul. Obrońców Pokoju 21 

ZOSTAŁ WYWIESZONY 

zgodnie z art. 35 ust.l ustawy o gospodarce nieruchomościami 

(t.j. z2014r., poz. 518 ze zmian.) wykaz nieruchomości własności 

Gminy Kolbuszowa, przeznaczonych do oddania w dzierżawę. 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 

• że na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego w Kolbuszowej, 

ul . Obrońców Pokoju 21 

ZOSTAŁ WYWIESZONY 

zgodnie z art. 35 ust. 1 ustawy o gospodarce nieruchomościa

mi (t.j . z 2014r., poz. 518 ze zmian.) wykaz nieruchomości wła

sności Gminy Kolbuszowa, przeznaczonych do oddania w najem. 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 

Wyciąg z ogłoszenia 
Burmistrza Kolbuszowej 

o 1 publicznym przetargu ustnym nieograniczonym na sprzedaż 
niezabudowanych nieruchomości gruntowych położonych w Kolbuszowej, 
oznaczonych nr ew. działki: 

- 48/128 o pow. 0.0636 ha, objętej K W TB1 K/00002360/8 
- 48/127 o pow. 0.0627 ha, objętej K W TB1K/00002360/8 
- Cena wywoławcza wynosi : 
- dz. 48/128 - 31 800,00 zł (netto ) 
-dz. 48/127-31 350,00 zl (netto) 
- Wadium wynosi: 
-dz. 48/128-6360,00 zł 
-dz. 48/127-6270,00 zł 
Przetargi odbędą się w Urzędzie Miejskim w Kolbuszowej przy ul. Obr. 

Pokoju 21 w sali Nr 1 w dniu 09.01.2015 roku o godzinie 10 - tej. Każda 
nieruchomość jest przedmiotem oddzielnego przetargu i prowadzone będą bez
pośrednio po sobie zgodnie z podaną kolejnością poczynając od godziny 10 -tej. 

Warunkiem przystąpienia do przetargu przez osoby fizyczne i prawne 
jest wpłacenie wadium w pieniądzu do dnia 03.01.2015 roku na konto banko
we Urzędu Nr 20 9180 0008 2001 0001 7792 0001 w BS Kolbuszowa ( data 
wpływu na konto). 

Ogłoszenie o przetargu podano na stronach internetowych: www.kolbu- 
szowa.pl jak również wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego przy 
ulicy Obrońców Pokoju 21. 

Szczegółowe infonnacje o przetargu i jego przedmiocie można uzyskać 
w Urzędzie Miejskim w Kolbuszowej w pokoju nr 15 codziennie w godzinach 
8.00- 15.00 oraz telefonicznie pod nr / 17 / 22-71-333. 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 

Wyciąg z ogłoszenia 
Burmistrza Kolbuszowej 

o I I publicznym przetargu ustnym ograniczonym na sprzedaż nieza
budowanej nieruchomości gruntowej położonej w Przedborzu, oznaczonej 
nr ew. działki 125/8 o pow. 0.1200 ha, objętej K W TB1K/00023096/9. 

Przetarg ograniczony jest do właścicieli nieruchomości przyległych z uwagi 
na brak możliwości zapewnienia dojazdu do drogi publicznej. 

Osoby zamierzające uczestniczyć w przetargu powinny w terminie do dnia 
05.01.2015 roku do godziny 1530 - tej zgłosić pisemnie uczestnictwo w przetargu 
i złożyć w Biurze Obsługi Urzędu Miejskiego pok. nr 6 wraz z dokumentem 
potwierdzającym, iż są właścicielami nieruchomości przyległej do nieruchomości 
będącej przedmiotem przetargu (aktualny wypis z operatu ewidencji grantów) 
oraz dokumentu potwierdzającego dokonanie wpłaty wadium. 

- Cena wywoławcza wynosi 12 704,00 zł (brutto); w tym VAT 23 % 
- Wadium wynosi - 2540,80 zł 
Sprzedaż przedmiotowej nieruchomości podlega opodatkowaniu podatkiem 

VAT w wysokości 23 %, 
Przetarg odbędzie się w Urzędzie Miejskim w Kolbuszowej przy ul. Obr. 

Pokoju 21 w sali Nr 1 w dniu 12.01.2015 roku o godzinie 12 - tej. 
Warunkiem przystąpienia do przetargu przez osoby fizyczne i prawne jest 

wpłacenie wadium w pieniądzu do dnia 05.01.2015 roku na konto bankowe Urzędu 
Nr209180 0008 2001 0001 77920001 w BS Kolbuszowa (data wpływu na konto). 

Ogłoszenie o przetargu podano na stronach internetowych: www.kolbu- 
szowa.pl jak również wywieszono na tablicy ogłoszeń Urzędu Miejskiego przy 
ulicy Obrońców Pokoju 21. 

Szczegółowe informacje o przetargu i jego przedmiocie można uzyskać 
w Urzędzie Miejskim w Kolbuszowej w pokoju nr 15 codziennie w godzinach 
8.00- 15.00 oraz telefonicznie pod nr /17/22-71-333. 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 

http://www.kolbu-
http://szowa.pl
http://www.kolbu-
http://szowa.pl
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UCHWAŁA Nr 11/5/14 
Rady Miejskiej w Kolbuszowej 

z dnia 5 grudnia 2014 roku 
W S P R A W I E Z A T W I E R D Z E N I A T A R Y F D L A Z B I O R O W E G O 

Z A O P A T R Z E N I A W W O D Ę I Z B I O R O W E G O 

O D P R O W A D Z A N I A Ś C I E K Ó W 

Na podstawie art. 18 ust. 1, pkt. 15, ustawy z dnia 8 marca 1990r, o 

samorządzie gminnym (jednolity tekst Dz. U . z 2001 r. Nr 142, poz.1591 z 

póź. zmianami) oraz art. 24, ust. l i ust.6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001r. o 

zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzeniu ścieków (tekst 

jednolity z 200ór.Dz. U . Nr. 123, poz. 858) oraz rozporządzenia Ministra 

Budownictwa z dnia 

28 czerwca 2006r. w sprawie określania taryf, wzoru wniosku o za

twierdzenie taryf oraz rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków (Dz. U . Nr 127 poz. 886 ) 

Rada Miejska w Kolbuszowej postanawia: 

§1 . Zatwierdzić taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków określone poniższej: 

- wysokość cen i stawek opłat za dostarczoną wodę 

tab. 1 

L.p. 
Taryfowa 

grupa 
odbiorców 

Wyszczególnienie 
Cena/ stawka 
opłaty Jednostka 

miary L.p. 
Taryfowa 

grupa 
odbiorców 

Wyszczególnienie nctlu •/. 
VAT 

Jednostka 
miary 

1 2 3 4 5 6 

1.1 Grupa 
IW 

cena za dostarczona wodę 
stawka opłaty abonamentowej: 
-rozlicz, wg wskazań wodomierza 
-rozlicz, wg ryczałtu 
-rozlicz, wg wskazań wodomierza 
odliczająceao 

3,43 

4.25 
2.49 
3,13 

3,70 

4,59 
2,69 
3,38 

zt/mJ 

zi/wo dom i erz/m iesi ac 
zł/odbiorce/mieniac 
z! /wodomi erz/micsiąc 
l\v okresie rozliczeniowym) 

1.2 Grupa 
2W 

cena za dostarczoną wodę 
sławka opłaty abonamentowej: 
-rozlicz, wg wskazań wodomierza 

3.38 

4,25 

3,65 

4,59 

zł/m1 

zł/wn dom i erz/m i esi ac 

u Grupa 
3W 

cena za do.̂ iarĉ .mia wodę 5,00 5,40 zł/m3 

- wysokość cen i stawek opłat za odprowadzone ścieki tab. 2 

L.p Taryfowa Cena / stawka 
opłaty Jednostka 

miary 
L.p 

grupa 
odbiorców 

Wyszczególnienie Netto z 
VAT* 

Jednostka 
miary 

I 2 3 4 5 6 

2.1 Grupa 1K cena za odprowadzone ścieki 
Stawka opłaty abonamentowej 

5,11 
4,35 

5,52 
4,70 

zł/m1 

zl/wodo m ierz/mies iąc 

2.2 Grupa 2K cena za odprowadzone ścieki ! 
stawka opłaty abonamentowej • 

5,1 1 
4.35 

5,52 
4,70 

zł/m5 

zł/wodomi erz/m i esi ąc 

* do wyliczeń przyjęto akliialme obowiązujący podatek VAT w wysokości S.O % 

L.p Taryfowa grupa 
Odbiorców usług 

Charakterystyka taryfowej grupy 
odbiorców usług 

0 1 2 
1. Zaopatrzenie w wodę ( W ); 
1.1. Grupa IW 

Odbiorcy usług rozliczani na podstawie 
wskazań wodomierza głównego, lub 
przepisów dotyczących przeciętnych 
norm zużycia oraz wskazań wodomierza 
mierzącego ilość wody bezpowrotnie 
zużytej. 

Właściciele i zarządcy oraz posiadający inny tytnl 
prawny do nieruchomości, rozliczani za ilość 
dostarczonej wody ustaloną w oparciu 
o wskazania wodomierza głównego, przepisów 
dotyczących przeciętnych norm zużycia, 
wskazania wodomierza mierzącego ilość wody 
bezpowrotnie zużytej. 

1.2 Grupa 2W 
Spółdzielnie Mieszkaniowe, Wspólnoty 
rozliczani na podstawie wskazań 
wodomierza głównego. 

Właściciele i Zarządcy budynków 
wielorodzinnych prowadzący wewneirzne 
rozliczanie wody z lokalami w oparciu o własne 
wodomierze lokalowe 

1.3. Grupa 3W 
Gmina rozliczana za ilość wody 
pobranej ze zdrojów ulicznych, 
hydrantów zużytej do zasilania fontann, 
zraszania publicznych ulic i publicznych 
terenów zielonych oraz przez jednostki 
straży pożarnej. Inni odbiorcy 
korzystający z wody pobranej z 
hydrantu. 

Wg zasad wynikających z umowy zawartej w tym 
celuz gminą lub innym odbiorcą. 

2. Odprowadzanie ścieków ( K): 
2.1 (Jrupa I K 

Gospodarstwa domowe rozliczane za 
ilość odprowadzanych ścieków na 
podstawie wskazań wodomierza 
głównego lub przepisów dotyczących 
przeciętnych norm zużycia 

Właściciele, zarządcy budynków mieszkalnych, z 
których są odprowadzane ścieki, rozliczani za 
ilość odprowadzanych ścieków określoną w 
oparciu o wskazania wodomierza głównego lub 
przepisów dotyczących przeciętnych norm 
zużycia. 

2.2 Grupa 2K 
Pozostali odbiorcy usług rozliczani za 
ilość odprowadzanych ścieków na 
podstawie wskazań wodomierza 
głównego, urządzenia pomiarowego lub 
przepisów dotyczących przeciętnych 
norm zużycia 

Właściciele, zarządcy budynków, 
niemieszkalnych oniz innych obiektów, z których 
są odprowadzane ścieki, rozliczani za ilość 
odprowadzanych ścieków określoną w oparciu o 
wskazania tuządzenia pomiarowego, wodomierza 
głównego lub przepisów dotyczących 
przeciebiYch norm zużycia. 

§ 2 . 1 . Ustala się dopłatę z budżetu Gminy w wysokości 1,01 złnet to + 
8% VAT do ceny 1 m3 ścieków odprowadzanych z gospodarstw domowych 
dla taryfowej Grupy 1K na terenie Gminy Kolbuszowa, w stosunku do cen 
określonych w taryfach (tab. 2, wiersz 2.1) 

Planowana ilość ścieków z gospodarstw domowych w 2015 roku -
290000 m3 

2. W konsekwencji dopiat, o których mowa w § 2.1. cena 1 m3 ścieków 
odprowadzanych z gospodarstw domowych dla taryfowej Grupy 1K wyniesie: 

- 4,10 zł netto - 4,43 zł brutto (z obowiązującym podatkiem VAT) 
3. Dopłata stanowi przychód zakładu z tytułu dopłaty dla wybranych 

grup taryfowych jaką gmina przekazuje Zakładowi Wodno-Kanalizacyjnemu 
na podstawie art. 24, ust 6 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 r. o zbiorowym 
zaopatrzeniu w wodę (tekst jednolity z 2006r. Dz. U . Nr 123, poz. 858) oraz 
art. 15 ust. 3 ustawy z dnia 27 sierpień 2009 r. o finansach publicznych (Dz. 
U . z 2009 r. Nr 157, poz. 1240 (dotacja przedmiotowa). 

§ 3 Taryfy określone w §1 mają zastosowanie do dostawy wody i 
odprowadzania ścieków dla odbiorców obsługiwanych przez Zakład Wod
no-Kanalizacyjny w Kolbuszowej w okresie od dnia 01 stycznia 2015r. do 
31 grudnia 2015r. 

§ 4 Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Kolbuszowej i 
Dyrektorowi Zakładu Wodno-Kanalizacyjnego w Kolbuszowej. 

§ 5 Traci moc uchwała Nr XLV/506/ l 3 z dnia 28-11-2013r. Rady Miej
skiej w Kolbuszowej w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie 
w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

§ 6 Zakład Wodno-Kanalizacyjny w Kolbuszowej ogłasza taryfy w 
sposób zwyczajowo przyjęty w terminie do 7 dni od daty podjęcia niniejszej 
uchwały. 

§ 7 Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

Złota setka gmin 
Podkarpacia 

Po raz siódmy Wyższa Szkoła Zarządzania w Rzeszowie we 
współpracy z Gazetą Codzienną Nowiny przedstawiła ranking 
aktywna Gmina Podkarpacia. W tegorocznej edycji wzięło udział 
160 podkarpackich samorządów. Zwycięzcami rankingu okazały 
się duże miasta regionu. Pierwsze miejsce zajęło Krosno, a za nim 
Rzeszów i Tarnobrzeg. 

W tym roku Kolbuszowa zajęła 19 
miejsce w rankingu stu najbardziej aktywnych 
gmin Podkarpacia. Wśród gmin wiejsko-
miejskich Kolbuszowa zajęła wysokie 5 miej
sce oraz znalazła się w pierwszej dziesiątce w 
kategorii „Turystyczna Gmina Roku". 

W ogólnej klasyfikacji punktowane 
były takie wskaźniki jak: dochody ogółem 
na jednego mieszkańca w złotych, dochody 
własne na jednego mieszkańca, wydatki inwestycyjne, udział wydatków 
inwestycyjnych w wydatkach ogółem, udział liczby pracujących w ogólnej 
liczbie mieszkańców, liczba podmiotów gospodarczych przypadających na 
100 mieszkańców, udział liczby osób fizycznych prowadzących działalność 
gospodarczą w ogólnej liczbie mieszkańców. 

Wręczenie statuetek odbyło się 4 listopada w Sali Kolumnowej Urzędu 
Wojewódzkiego w Rzeszowie. 

ok ri ii 



16 p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K I 

INWESTYCJE W GMINIE 
N r 255 

Zakończyły się prace przy budowie miejsc parkingowych 
na terenie przyłegłym do stacji PKP w Widełce. 

Inwestycja obejmowała wykonanie przykrycia cieku wodnego na od

cinku o długości 22m, przebudowę drogi gminnej wraz z budową miejsc 

parkingowych i placu manewrowego, budowę wiaty dla rowerów oraz budowę 

chodnika, i placu dla rowerów. Wartość robót wyniosła ponad 353 rys. złotych 

Ponad 175 tys. kosztowała przebudowa kanalizacji w rejonie ul . Naruto

wicza. Prace na odcinku 142 m ruszyły w połowie września. Po przebudowie 

jest również ul. Reymonta. Zakres prac obejmował przebudowę kanalizacji 

ogólnospławnej na system kanalizacji rozdzielczej, przebudowę ulicy na 

odcinku o długości 160,5 m oraz wykonanie przyłączy kanalizacji sanitarnej. 

Koszt inwestycji to 285 tys. zł. 

Kontynuowane są prace przy rozbudowie Szkoły Podstawowej w Weryni 

o salę gimnastyczną. W dobudowanej części znajdować się będzie sala gimna

styczna z zapleczem szatniowo - sanitarnym zlokalizowanym w łączniku, w 

skład którego wchodzi: szatnia męska, umywalnia męska, WC, pokój trenera, 

umywalnia/szatnia oraz korytarz. Planowany termin ukończenia inwestycji to 

koniec czerwca 2016 r. 

Zakończono również budowę oświetlenia ulicznego w Kolbuszowej 

Dolnej wzdłuż drogi krajowej nr 9. Siedemnaście latami stanęło na ul. Tarno

brzeskiej. Koszt inwestycji to blisko 50 tys. zł. 

Końca dobiega również przebudowa odcinka drogi powiatowej Nr 1176 R 

Tuszyma - Niwiska - Kolbuszowa polegająca na budowie chodnika w pasie dro

gowym w km od 18+950 do kra 20+010. Koszt inwestycji to ponad 452 tys. zł. 

Przebudowa kanalizacji w rejonie ul Narutowicza 
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SERWIS INFORMACYJNY 
URZĘDU MIEJSKIEGO 

w KOLBUSZOWEJ 

H5 
* * 
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Szanowni Państwo 

Bardzo dziękuję za udział w wyborach Samorządowych w dn. 16 listopada 

2014 roku. Szczególne podziękowania składam wszystkim, którzy obdarzyli 

mnie swoim zaufaniem. Będę robił wszystko, aby nie zawieść Państwa. 

Z wyrazami szacunku 
JanZuba 

Burmistrz Kolbuszowej 
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Radni VII kadencji Rady Miejskiej w Kolbuszowej 
W i l k Krzysztof Sk łady komisji s tałych Rady Miejskiej Augustyn Michał 

- P rzewodniczący Rady Miejskiej w Kolbuszowej Długosz Stanisław 

Fryc Józef Komisja Rewizyjna Halat Grażyna 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Wiktor Bronisław- Przewodniczący Macheta Waldemar 

Kluza Krzysztof Augustyn Michał Mazur Stanisław 

- Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej Dragan Julian < Ocimek Dariusz 

Kłoda Julian 

Augustyn Michał Michno Paweł Komisja Oświaty, K u l t u r y , 

Długosz Stanisław Opaliński Marek K u l t u r y Fizycznej, Opieki Społecznej 

Dragan Julian Partyka Grzegorz i Zdrowia 

Dworak Stanisław Michno Paweł- Przewodniczący 

Fryc Jan Komisja F i n a n s ó w i Gospodarki Długosz Stanisław 

Halat Grażyna Komunalnej Dragan Julian 

Kłoda Julian Rumak Stanisław- Przewodniczący Fryc Jan 

Macheta Waldemar Dworak Stanisław Kłoda Julian 

Maziarz Grażyna Fryc Jan Panek Piotr 

Mazur Stanisław Halat Grażyna Partyka Grzegorz 

Michno Paweł Kluza Krzysztof Rumak Stanisław 

Ocimek Dariusz Maziarz Grażyna 

Opaliński Marek Ocimek Dariusz Komisja Rolnictwa i Inwentaryzacji Mienia 

Panek Piotr Rybicki Józef Opaliński Marek- Przewodniczący 

Partyka Grzegorz Wiktor Bronisław Dworak Stanisław 

Rumak Stanisław Fryc Józef 

Rybicki Józef Komisja Mandatowo- Regulaminowo Macheta Waldemar 

Wiktor Bronisław - S a m o r z ą d o w a Maziarz Grażyna 

Rybicki Józef- Przewodniczący Mazur Stanisław 

Panek Piotr 

Skład Młodzieżowej Rady Miejskiej w Kolbuszowej 
W wyniku wyborów przeprowadzo

nych zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w 
dniu 07.10.2014 r. zarząd Młodzieżowej 
Rady Miejskiej w Kolbuszowej przedsta
wia się następująco: 

Z a r z ą d M R M 

Przewodniczący M R M Mikołaj Ród - Gim

nazjum nr 1 

Z - c a przewodniczącego M R M Karolina 

Olszowy - Gimnazjum nr 1 

Z - c a przewodniczącego M R M Aleksandra 

Bytom - Gimnazjum nr 2 

Skład M R M 

Alicja Mierzejewska - SP nr 2 

Michał Tęcza - SP nr 2 

Szymon Drożdż - Gimnazjum nr 2 

Aleksandra Bytom - Gimnazjum nr 2 

Karolina Olszowy - Gimnazjum nr 1 

Mikołaj Ród - Gimnazjum nr 1 

Jakub Piórek - SR nr 1 

Szymon Partyka - SP nr 1 

Mateusz Stochel - SP Zarębki 

Karolina Mytych - Gimnazjum Kupno 

Paulina Zielińska - Gimnazjum Kupno 

Piotr Wojtyczka - SP Kupno 

Mateusz Płoch - Gimnazjum Widełka 

Katarzyna Ofiara - Gimnazjum Widełka 

Dominik Jainróz - SP Widełka 

Irmina Jakubczyk - SP Bukowiec 

Karol Saj - SP Domatków 

Karolina Kamińska - SP Przedbórz 

Anna Czachor - SP Werynia 

Łukasz Chmielowiec 

- Szkoła Specjalna Kolbuszowa Dolna 

Domindca Rozmus - SP Kolbuszowa Górna 

Nie bój się jutra - niech jutro boi się Ciebie 
W dniu 28 listopada 2014 r. po raz 

drugi zebrała się nowo wybrana Mło
dzieżowa Rada Miejska. 

Posiedzenie r o z p o c z ą ł p r z e w o d n i c z ą c y 

Mikołaj Ród, który po sprawdzeniu listy obec

ności i stwierdzeniu wymaganego ąuorum otwo

rzył TI sesję M R M . Po przywitaniu zebranych, 

przedstawieniu i przyjęciu porządku obrad roz

poczęl iśmy pracę. W efekcie czego cztery komi

sje stałe działające w ramach rady opracowały 

swoje plany pracy na lata 2014 - 2016. Pierwszą 

część sesji zakończyło wspólne podjęcie uchwał. 

Do tyczy ły one: zatwierdzenia opracowanych 

w komisjach p l a n ó w pracy do realizacji oraz 

wykonania przez każdą szko łę trzech kartek 

ś w i ą t e c z n y c h . M a m y nadz ie j ę , że realizacja 

pomysłów proponowanych przez młodych rad

nych nie przysporzy nikomu problemów i stanie 

źródłem fantastycznej przygody na płaszczyźnie 

działalności społecznej . 

Drugą część listopadowej sesji poprowa

dził pan Andrzej Weso łowski , pasjonat histo

r i i regionalnej, który zaprosił nas na spacer po 

przedwojennym kolbuszowskim rynku. W barw

ny i ciekawy sposób opowiada ł o jego miesz

kańcach, ich zwyczajach i działaniach na rzecz 

tutejszej spo łecznośc i . Ciemna noc okupacji, 

która także stała się udzia łem mieszkańców na

szego miasta i pozostawiła niezatarte piętno w 

ich świadomości stanowiła kontynuację prelekcji 

naszego gośc ia . Liczne eksponaty z kolekcj i 

własnej były doskona łym uzupe łn ien iem tego 

interesującego spotkania. Za przybl iżenie nam 

tych niezwykłych czasów i wspaniałą wycieczkę 

po nieznanych zakątkach naszego miasta - panu 

Andrzejowi W e s o ł o w s k i e m u serdecznie dz ię 

kuj emy. 

Opiekun MRM 
L . V. 



Z okazji nadchodzących Świąt Bożego Narodzenia 
pragniemy złożyć Państwu najserdeczniejsze życzenia. 

Niech te święta będą niezapomnianym czasem spędzonym 
w spokoju, radości wśród rodziny, przyjaciół 

oraz wszystkich bliskich osób. 

Wraz z nadchodzącym Nowym 2015 rokiem życzymy dużo zdrowia 
i szczęścia. Niech nie opuszcza was pomyślność i spełnią się 

wszystkie marzenia. 

Z serdecznymi życzeniami 

P r z e w o d n i e Z ą C T i l a i f e P o w i a t u S t a r o s t a K ^ o u s z o w s k i 
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Władze Powiatu Kolbuszowskiego już wybrane! 
Mamy Starostę Kolbuszowskiego V kaden

cji. Został nim Józef Kardyś - dotychczasowy 
szef Powiatu Kolbuszowskiego. Na stanowisko 
Wicestarosty wybrany został Wojciech Cebula, 
pracami Rady Powiatu natomiast kierował będzie 
Mieczysław Burek 

Władze Powiatu Kolbuszowskiego wybrane 
zostały podczas I sesji Rady Powiatu V kadencji w 
sobotę, 29 listopada. Zgodnie z ustawą o samorządzie 
powiatowym, posiedzenie otworzył i poprowadził 
najstarszy wiekiem radny, spośród obecnych na sali, 
tj. pan Mieczysław Maziarz. 

Ś L U B O W A N I E 

Jednym z punktów sobotniej sesji było złożenie 
ślubowania przez radnych Rady Powiatu Kolbuszow
skiego V kadencji, wybranych przez mieszkańców 16 
listopada br. Następnie powołana została trzyosobowa 
komisja skrutacyjna, której zadaniem było przeprowa
dzenie głosowań tajnych, wyłaniających: przewodni
czącego Rady Powiatu, Starostę Kolbuszowskiego, 
wiceprzewodniczących Rady Powiatu, Wicestarostę 
oraz członków Zarządu Powiatu. 

JEST SZEF R A D Y 

Głosowania rozpoczęły się od wyboru przewod
niczącego Rady Powiatu. Na to stanowisko Wicesta-
rosta Wojciech Cebula zgłosił Mieczysława Burka. 
Była to jedyna zgłoszona kandydatura. Poparło ją 18 
radnych. 

W Y B Ó R STAROSTY 

Następnie przeprowadzone zostało głosowanie, 
wyłaniające Starostę Kolbuszowskiego. Na to stano
wisko radny Jan Wiącek zgłosił pana Józefa Kardy-
sia. - Jest to osoba bardzo zaangażowana w sprawy 
Powiatu Kolbuszowskiego. Był przewodniczącym 
Komitetu Protestacyjnego w Obronie Rejonu Kol
buszowa oraz przewodniczącym Komitetu na Rzecz 
Restauracji Powiatu Kolbuszowskiego - zaczął Jan 
Wiącek. - Ponadto był przewodniczącym Rady Po
wiatu 11 kadencji oraz Starostą Kolbuszowsldm I I I i 
IV kadencji - wymieniał radny Wiącek. Była to jedyna 
zgłoszona kandydatura, w głosowaniu tajnym poparło 
ją 18 radnych. - Dziękuję za ten dzisiejszy wynik -
mówił nowo wybrany Starosta Kolbuszowski. - Życzę 
wam przyjemnej pracy w Radzie Powiatu, w zgodzie i 
poszanowaniu, ponieważ tylko wspólny wysiłek może 
doprowadzić do dalszego rozwoju naszego Powiatu 

- dodał nowo wybrany szef Powiatu Józef Kardyś. 

Z A S T Ę P C Y T Z A R Z Ą D 

Po wyborze Starosty Kolbuszowskiego nastą
piło głosownie, wyłaniające dwóch wiceprzewodni
czących Rady Powiatu. Radny Henryk Wojdyło na to 
stanowisko zaproponował Mariana Hopka, zaś radny 
Mieczysław Maziarz -Grzegorza Romaniuka. Innych 
propozycji nie było. W głosowaniu tajnym - Marian 
Hopek otrzymał 16 głosów, zaś Grzegorz Romaniuk 
- 17 głosów, co w konsekwencji doprowadziło do 

T + *** 
*** 

tego, że obaj zostali wiceszefami Rady Powiatu. W 
dalszej kolejności radni wybierali Wicestarostę Kolbu
szowskiego. Na to stanowisko Starosta Józef Kardyś 
zaproponował dotychczasowego Wicestarostę-Woj
ciecha Cebulę. - Bardzo dobrze nam się pracowało 
w minionej kadencji. Wiele udało się zrobić dobrego 
dla naszego Powiatu i chciałbym to kontynuować 
- argumentował swoją propozycję Starosta Kardyś. 
Ostatecznie kandydat na wiceszefa Powiatu - Woj
ciech Cebula otrzymał 17 głosów „za". Członkami 
Zarządu Powiatu natomiast zostali, dotychczasowi 
radni pełniący te tunkcje w I V kadencji, tj.: Ryszard 
Sukienniłś Henryk Wojdyło oraz Józef Prymon. 

S Z E F O W I E K O M I S J I 

Na sobotniej sesji wybrani zostali również prze
wodniczący komisji działających przy Radzie Powiatu 
oraz ich członkowie. I tak szefem Komisji Promocji, 
Rozwoju Gospodarczego, Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki został Jan Wiącek; przewodniczącą Komisji 
Gospodarki Mieniem i Finansów - Barbara Wojnas; 
Krzysztof Sochacki natomiast kierował będzie pracami 
Komisji Rewizyjnej; na czele Komisji Rolnictwa, 
Ochrony Środowiska, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego stanął Stanisław Kopeć, zaś szefem Ko
misji Zdrowia, Pomocy Rodzinie i Spraw Społecznych 
został Jarosław Ragan. 

Barbara Żarkowska 

W 
I SE 

RADY 

I sesja Vkadencji Rady Powiatu Kolbuszowskiego, 29 listopada. Więcej zdjęć z sobotniej sesji Rady Powiatu znaleźć można naFB: www.facebook.com/  
powiatkolbuszowski. Fot. B. Żarkowska 

http://www.facebook.com/
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Priorytetem jest szpital 
Wybory samorządowe już za nami. Jak 

ocenia Pan kampanię wyborczą, prowadzoną 
w naszym powiecie, podczas której nie obyło 
się bez złośliwości, a nawet aktów wandali
zmu? 

- Niestety, nie wszyscy potrafią merytorycz
nie rozmawiać, posługując się prawdziwymi argu
mentami. Wolą działać z ukrycia, zachowując się 
w skandaliczny sposób. Podobnie było w naszym 
powiecie. Zamazywanie plakatów wyborczych, 
niszczenie ich, rozpowszechnianie nieprawdzi
wych informacji o kandydatach to tylko niektóre 
z nich. Na szczęście mieszkańcy, idąc na wybory, 
sami ocenili kandydatów i ich wysi łek włożony 
w rozwój danej gminy czy powiatu. 

W wyborach samorządowych dostał Pan 
882 głosów. Jest to jeden z najwyższych wyni
ków w powiecie. Jak Pan go ocenia? 

- Myślę, że jest to dobry wynik. Wyborcy, 
oddając na mnie swój głos 16 listopada, obdarzyli 
mnie zaufaniem, jednocześnie docenili wysiłki i 
starania czynione dla dobra Powiatu Kolbuszow
skiego. Teraz moją rolą jest, aby tego zaufania 
nie zawieść. Mogę zapewnić , że będę dokładał 
wszelkich starań, że tak będzie. Mieszkańcy mają 
obecnie coraz większe wymagania i oczekiwania, 
chcą jeździć po dobrych drogach, mieć dostęp 
do różnych specjalistów, leczyć się w komfor
towych warunkach czy posyłać swoje dzieci do 
dobrych szkół. Ta poprzeczka poodnoszona jest 
coraz wyżej . M o i m obowiązkiem jako Starosty, 
ale też całego Zarządu Powiatu oraz Rady jest 
sprostanie tym wymaganiom. 

Jakie priorytety Zarząd i Rada Powiatu 
stawia przed sobą w piątej kadencji? 

- Przede wszystkim duży nacisk chcemy 
położyć na służbę zdrowia. Wie lk imi krokami 
zbliża się 2016 rok. Oznacza on termin, do które
go zakłady opieki zdrowotnej muszą dostosować 
się do wymogów rozporządzenia wydanego przez 
Ministra Zdrowia. Wymagania te dotyczą przede 
wszystkim wyposażenia, aparatury i sprzętu me
dycznego, ale również spraw z zakresu technicz
nego i sanitarnego. 

Zarówno Szpital Powiatowy w Kolbuszo
wej jak i ośrodki zdrowia oraz przychodnie, w 
ostatnim czasie, zostały w dość dużym stopniu 
dosprzętowione, a ich wnętrza odremontowane 
i odświeżone. Czy to wciąż za mało? 

- To prawda. Minione lata obf i towały w 
inwestycje małe i większe, realizowane przy Szpi
talu Powiatowym, przychodniach czy ośrodkach 
zdrowia. Jednak wciąż jeszcze dużo zostało do 
zrobienia, a 2016 rok zbliża coraz szybciej. Nie 
ukrywam, że utrzymanie szpitala będzie wielkim 
wyzwaniem dla całej Rady Powiatu Kolbuszow
skiego. Z pewnośc ią , na nowo, na Konwencie 
Starosty, Burmistrza i Wójtów będzie omawiana 
kwestia zwrotu podatku od nieruchomości przez 
gminy na rzecz SP ZOZ. Ta forma pomocy była 
w przeszłości praktykowana, później zaprzestana, 
teraz nadszedł moment, aby do niej wrócić. Rów

nież my jako Powiat Kolbuszowski w 
miarę naszych możliwości finansowych 
wspieramy i będziemy wspierać szpital. 
Dla przykładu, w ostatnim czasie złoży
liśmy bardzo duży wniosek obejmujący 
w sumie trzy powiaty: ropczycko - sę-
dziszowski, s t rzyżowski i kolbuszow
ski. Jego łączna w artość opiewa na 61,5 
min zi . My staramy się o 24,5 min zł. W 
ramach tego projektu można ot rzymać 
85-procentowe dofinansowanie. 

Na czym dokładniej polega ten 
wniosek i co dokładniej zawiera? 

- Opiera się na tzw. „mapie potrzeb 
zdrowotnych", opracowanej przez Urząd 
Województwa Podkarpackiego. W niej znajdują 
się usługi medyczne, których pacjenci z woje
wództwa podkarpackiego potrzebują najbardziej, 
a które uchodzą za najbardziej deficytowe. Za
daniem tej mapy jest zidentyfikowanie potrzeb 
pacjentów i w konsekwencji do doprowadzenia 
określonych działań w tym zakresie. Słowem ma 
on na celu zwiększenie dostępności do lekarzy 
specjalistów oraz usług medycznych. W naszym 
powiecie, w ramach tego wniosku, ma być roz
wijana infrastruktura oddziałów geriatrycznych. 
Chc ie l ibyśmy m.in. w y b u d o w a ć kompleks dla 
osób starszych w postaci Oddziału Geriatrycz
nego i Paliacyjnego oraz Zakładu Opiekuńczo -
Leczniczego o profilu ogólnym wraz z Ośrodkiem 
Specjalistycznej Opieki dla pacjentów z chorobą 
Alzhaimera i punktem wsparcia dla tych rodzin. 
Ponadto chciel ibyśmy również utworzyć Porad
nie Leczenia Uzależnień. Wniosek ten obejmuje 
także b u d o w ę zespołu Bloków Operacyjnych, 
utworzenie Oddzia łu Urologicznego oraz Od
działu Dziennej Rehabilitacji Kardiologicznej. 
To tylko niektóre z zamierzeń, które obejmuje 
złożony wniosek. 

Zapowiada się więc bardzo pracowita i 
trudna kadencja. 

- Z pewnością łatwo nie będzie. Najpraw
dopodobniej czekać nas będzie także reforma 
oświaty. Niż demograficzny odczuwalny jest co
raz bardziej. Dla przykładu, w poprzednim roku, 
w trzecich klasach gimnazjów, na terenie powiatu 
kolbuszowskiego było 700 uczniów, rok później 
j u ż 605, czyli ubyło 95 uczniów. W przyszłym 
roku będzie ichjeszcze mniej. Co więcej , spośród 
gimnazjal is tów klas trzecich, szkoły w naszym 
powiecie wybiera około 50 procent, reszta kieruje 
się poza powiat. Także spadek jest bardzo duży, 
dlatego niewykluczone, że drastyczne działania 
w oświacie będziemy zmuszeni podjąć. Jednak 
nie oznacza to, że nie będz iemy p o d e j m o w a ć 
wszelkich starań, aby nasze szkoły doposażać 
czy modernizować. W planach mamy remont bu
dynku Liceum ogólnokształcącego od wewnątrz, 
polegający na wymianie instalacji elektrycznej. 
Chcielibyśmy również, aby przy liceum powstało 
boisko z prawdziwego zdarzenia. Tego typu spor
towe kompleksy mają j u ż do dyspozycji ucznio
wie ZST oraz ZSAE z Weryni. Dlatego też stale 

monitorujemy programy unijne i ministerialne 
oraz inne źródła, z których moglibyśmy pozyskać 
dofinansowanie na to zadanie. 1 jeżeli tylko zo
stanie ogłoszony nabór, do którego mogl ibyśmy 
się zakwalifikować, będziemy składać wniosek. 

Kolejną sprawą, wymienianą wśród 
priorytetowych, są inwestycje drogowe i mo
stowe. Na jakich zasadach i w jaki sposób będą 
realizowane tego typu zadania? 

- W budżec ie Powiatu Kolbuszowskiego 
znajdują się pieniądze na remonty cząstkowe dróg 
powiatowych. Tego typu naprawy odbywają się 
dwa razy w roku, tzn. wiosną i jesienią . Koszt 
tych remontów leży po stronie Powiatu. Nato
miast, jeśl i chodzi o remonty generalne całych 
powierzchni dróg, ich przebudowę czy remonty 
mostów, wówczas posiłkujemy się wsparciem z 
zewnątrz , pon ieważ Powiat nie ma swoich do
chodów. Staramy się pozysk iwać pieniądze na 
inwestycje drogowe i mostowe z różnych źró
deł. Zwykle s ięgamy po środki z Ministerstwa 
Infrastruktury, skąd można pozyskać 50 procent 
na dane zadanie. Pozosta łą część , po połowie , 
pokrywa gmina, na której inwestycja jest re
alizowana oraz Powiat. Natomiast, jeś l i inwe
stycja realizowana jest w ramach Narodowego 
Programu Przebudowy Dróg Lokalnych, czyli 
tzw. „schetynówek", wówczas koszty inwesty
cji w 50 procentach pokrywane są z dofinanso
wania, a drugie 50 procent przez daną gminę . 
Zadaniem Powiatu w tej kwestii jest z łożenie 
wniosku, pozyskanie pieniędzy i ich rozliczenie. 
Ustalenia dotyczące proporcji finansowania zadań 
inwestycyjnych zostały zawarte na Konwencie 
Starosty, Burmistrza oraz Wójtów. Rozwiązanie 
to zostało wypracowane wspólnie przez wszyst
kich włodarzy z powiatu kolbuszowskiego i tych 
ustaleń się trzymamy. Dodam jeszcze, że Powiat 
samodzielnie nie finansuje zadań z zakresu infra
struktury drogowej, ponieważ nie ma własnych 
dochodów jak również mienia komunalnego. Co 
więcej na Powiat nałożono wiele obowiązków, 
jednak bez wystarczającego pokrycia finansowe
go. Jednakże przy dobrej współpracy z gminami 
realizujemy inwestycje drogowe, wskutek czego 
stan nawierzchni na wielu drogach powiatowych 
ulega znacznej poprawie. 
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Poznaj nowych radnych! 
Radni Rady Powiatu Kolbuszowskiego V kadencji już zostali zaprzysiężeni W jej składzie znajduje się kilka nowych twarzy. 

Poniżej krótka charakterystyka nowych radnych Rady Powiatu obecnej 

kadencji. Zaczynamy od najmłodszego radnego. Jest nim 

K A R O L O Z G A 

z Raniżowa. Radny ma 28 łat. Swoją dzia

łalność społeczną rozpoczynał od członkostwa w 

Radzie Sołeckiej w Raniżowie. 

Funkcję tę pełnił w latach 2006 - 2010. Ko

lejne cztery lata reprezentował interesy miesz

kańców gminy Raniżów jako radny tej gminy. W 

bieżącym roku został wybrany na radnego Rady 

Powiatu Kolbuszowskiego. 
J A N W I Ą C E K 

Drugim nowym radnym V kadencji Rady Po
wiatu jest Jan Wiącek z Przedborza. Radny Wią
cek ma spore doświadczenie jako samorządowiec. 
Z samorządem związany jest od 2000 roku. Był 
przewodniczącym Rady Miejskiej I I I i I V kadencji 
oraz radnym Rady Powiatu I I I kadencji. Obecnie, 
po czteroletniej przerwie, wrócił do samorządu po
wiatowego jako radny Rady Powiatu V kadencji. 
Jan Wiącek ma 63 lata, troje dzieci, wykształcenie 
wyższe techniczne. 

E M I L W I L K 

Kolejną n o w ą twarzą w Radzie Powiatu 

Kolbuszowskiego V kadencji jest Emil Wilk. Rad

ny do tej pory związany był z samorządem gminy 

Kolbuszowa, gdzie przez cztery kadencje pełnił 

funkcję radnego Rady Miejskiej. Radny ma 59 

lat, mieszka w Weryni. Jest żonaty, ma siedmioro 

dzieci, wykształcenie średnie. Wspólnie z żoną 

prowadzi sklep spożywczo - przemysłowy, zaj

muje się również świadczeniem usług rohiiczych. 

B A R B A R A W O J N A S 

Ostatnią nową radną Rady Powiatu K o l 

buszowskiego V kadencji jest Barbara Wojnas. 

Radna ma 48 lat, jest mężatką, ma troje dzieci. 

Posiada wykształcenie wyższe - administracyjne 

oraz studia podyplomowe z zakresu rachunko

wości i finansów. Obecnie jest inspektorem do 

spraw oświaty w Urzędzie Gminy w Majdanie 

Królewskim. 

Opr. B. Żarkowska 

Olimpiada Wiedzy o HIV i AIDS 
Marzena Materska z ZSAE w Wery

ni, Karolina Zuber — uczennica z ZST w 
Kolbuszowej oraz Paulina Cisło z kolbu
szowskiego LO — to łaureatkipiątej Olim
piady Wiedzy o HIV i AIDS. 

odbyła się 1 grudnia br. w Starostwie Po

wiatowym. Jej celem było podniesienie poziomu 

wiedzy młodz ieży w zakresie H I V / A I D S oraz 

kształtowanie pozytywnych postaw wobec ludzi 

żyjących z H I V . i chorych na AIDS. W Olimpia

dzie wzięło udział 21 uczniów. Ich zadaniem było 

rozwiązanie testu składającego się z 30 pytań za

mkniętych i otwartych. 

N A G R O D Y I W Y R Ó Ż N I E N I A 

Wszyscy uczestnicy otrzymal i dyplomy 
i drobne upominki, natomiast laureaci nagrody 
rzeczowe, ufundowane przez S ta ros tę K o l b u 
szowskiego J ó z e f a Kardys ia , P o r a d n i ę Psy
chologiczno-Pedagogiczną i Pańs twową Stację 
S a n i t a r n o - E p i d e m i o l o g i c z n ą w Kolbuszowej. 
Okolicznościowe dyplomy oraz nagrody wręczyli 
Wicestarosta Kolbuszowski Wojciech Cebula, 
dyrektor Poradni E lżb ie ta M i k o ł a j c z y k oraz 
Ba rba ra D u d z i ń s k a p.o d y r e k t o r a PSSE w 
Kolbuszowej. Koordynatorkami Olimpiady były 
Dorota Frankiewicz i Marta Zawadzka z Poradni 
Psychologiczno-Pedagogicznej w Kolbuszowej. 

Opr. bż. 

Powiat 
Kolbuszowski 

pozyskał ponad 
dwa miliony 
Powiat Kolbuszowski złożył dwa 

wnioski do najnowszego rozdania Na
rodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych, czyli tzw. „schetynówek". 
Obydwa zostały pozytywnie rozpatrzone. 
W rezultacie do budżetu Powiatu wpły
nie ponad 2,4 min zł. 

- Nasze wnioski zostały wysoko ocenione 

przez komisję konkursową - mówi Józef Kar

dyś, starosta kolbuszowski. - Dzięki otrzyma

nej dotacji oraz wsparciu gmin możliwe będzie 

przeprowadzanie inwestycji drogowych w dwóch 

gminach naszego powiatu: gminie Dzikowiec oraz 

gminie Niwiska - dodaje szef powiatu. 

N O W E R O Z D A N I E 

Realizacja inwestycji drogowych w obu 

gminach rozpocznie się w 2015 roku. W gminie 

Niwiska, w ramach „schetynówki", przebudowa

na zostanie droga powiatowa Kosowy - Niwiska 

- Kamionka - Sędziszów Małopolski. Dokład

niej mowa tu o trakcie biegnącym od Niwisk do 

Leszcz. Nowa nawierzchnia zostanie położona na 

odcinku liczącym 5,4 kilometra. Wniosek obejmie 

również przebudowę drogi powiatowej w Koso

wach -Ługnicy. Tam planowo nowa nawierzchnia 

pojawi się na długości ok. 1,5 kilometra. Ponadto Pamiątkowe zdjęcie. Fot. B. Żarkowska 
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Ośrodek zdrowia po remoncie 
Dobiegły końca prace remontowe przy Wiejskim Ośrodku 

Zdrowia w Przedborzu. W sumie na ten ceł Powiat Kolbuszowski z 
własnego budżetu przekazał 80 tys. zi 

Prace prowadzone przy ośrodku zdrowia w Przedborzu obejmowały 

m.in.: odwodnienie i ocieplenie budynku, wymianę starych okien oraz ocie

plenie i izolację fundamentów. Ponadto wykonane zostało zadaszenie przy 

garażu oraz nad wejściem dla mieszkańców. Wyburzone zostały również stare 

schody wejściowe, a w ich miejsce odtworzono nowe wraz z zadaszeniem oraz 

balustradą. Oprócz tego wokół budynku wykonana została opaska odbojowa 

oraz wybudowany został chodnik. 

bi 

Odremontowany ośrodek zdrowia w Przedborzu. Fot. B. Żarkowska 

^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ ^ 

Urząd Pracy w nowej szacie 
Zakończyły się prace termomodernizacyjne przy Powiatowym Urzędzie Pracy w 

Kolbuszowej. Inwestycja zrealizowana została przy udziale funduszy pozyskanych z Re
gionalnego Programu Operacyjnego Województwa Podkarpackiego. 

Odremontowany budynek Powiatowego Urzędu Pracy w Kolbuszowej. Fot. B. Żarkowska 

W ciągu ostatnich tygodni budynek Po

wiatowego Urzędu Pracy zmieni ł się diametral

nie. Szare, zniszczone ściany pokry ły się nową 

elewacją. Obiekt został ocieplony, wymienione 

zosta ły w nim wszystkie okna i drzwi . 

Ponadto przebudowany zos ta ł dach, na 

k t ó r y m zamontowane z o s t a ł y ko lek tory s ło

neczne. Służą one do podgrzewania wody użyt

kowej. 

DOFINANSOWANIE Z U E 

Generalny remont budynku Powiatowego 

Urzędu Pracy przeprowadzony został przy udziale 

dotacji unijnej, pozyskanej przez władze Powiatu 

Kolbuszowskiego. Z budżetu Uni i Europejskiej 

na ten cel wpłynęło dofinansowanie w wysokości 

709 648 zł. Pieniądze pochodzą z Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego realizowanego 

w ramach Osi Priorytetowej nr 2 „Infrastruktura 

techniczna" RPO dla WP na lata 2007 - 2013. 

Powiat Kolbuszowski pozyskał ponad dwa miliony cd. 
wybudowane zos taną dwa odcinki chodników. 

Jeden z nich znajdzie się w Kosowach (282 m), 

zaś drugi w Niwiskach (okolice Zespołu Szkół i 

Urzędu Gminy - 184 m). 

CHODNIKI I DROGA 

Drugi wniosek, k tóry uzyskał dofinanso

wanie w ramach NPPDL, realizowany będzie w 

gminie Dzikowiec. Obejmie on budowę czterech 

odcinków chodnika oraz przebudowę fragmentu 

drogi powiatowej. Nowe chodniki zlokalizowane 

będą w Dzikowcu, jeden zaś powstanie w Me-

chowcu, Przebudowana zostanie natomiast droga 

powiatowa w Dzikowcu na odcinku liczącym 600 

m (w kierunku Kłapówki). 

B. Żarkowska 

DUZA I N W E S T Y C J A 

- Pozyskane dofinansowanie pozwo l i ł o 

nam na wykonanie szeregu prac termomoder-

nizacyjnych r ó w n i e ż w innych p l a c ó w k a c h -

m ó w i Józe f K a r d y ś , starosta ko lbuszowski . 

Ekipa budowalna p r a c o w a ł a t a k ż e przy Ze

spole Szkół Agrotechniczno - Ekonomicznych 

w Weryni , Zespole Szkó ł Technicznych oraz 

Centrum Ksz ta łcen ia Praktycznego w Kolbu

szowej. Zakres prac termomodernizacyjnych 

prowadzonych przy ZSAE w Weryni obejmo

wa ł : docieplenie ścian zewnę t rznych , izolację 

p r z e c i w w i l g o c i o w ą i t e r m i c z n ą fundamentu, 

w y m i a n ę okien i d r z w i z e w n ę t r z n y c h oraz 

p r z e b u d o w ę centralnego ogrzewania. Nato

miast przy Zespole S z k ó ł Technicznych w 

Kolbuszowej wymienione zosta ły okna na sali 

gimnastycznej, wykonano te rmomodern izac ję 

elewacji oraz docieplone zosta ły ściany i cokół 

budynku. Z kole i przy budynku CKP, pomoc 

unijna p o z w o l i ł a na: wykonanie izolacji ter

micznej i przeciwwilgociowej śc ian p iwnic i 

śc ian fundamentowych, w y m i a n ę okien oraz 

docieplenie ścian zewnę t rznych . 

M I L I O N O W Y P R O J E K T 

W sumie cały projekt , obe jmu jący ter

momodern izac j ę czterech wymienionych w y 

żej ob iek tów, k o s z t o w a ł 1 min 229 tys. z ł . -

Wszystkie prace p r z e b i e g a ł y zgodnie z har

monogramem - mówi Józe f K a r d y ś , starosta 

kolbuszowski. - Było to duże zadanie do reali

zacji, obejmujące aż cztery obiekty uży teczno

ści publicznej. Jednak uda ło się j e pomyśln ie 

sf inal izować - podsumowuje szef powiatu. 

Barbara Żarkowska 

przegląd 
P O W I A T O W Y 

iTA RO S TWO 
Osoba do kontaktu: Barbara Ż a r k o w s k a 

Promocja i K u l t u r a Powiatu 
teł. 17 7445 730 

e-mail: b.zarkowska@kolbuszowski.pl 

mailto:b.zarkowska@kolbuszowski.pl
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1200 Msza święta w Kolcaiacie pw.-Wszystkch świętych 

l3%Sptkamc yrzj,Wigilijnym Stole 

doińowntńcje 

a , Występy Kolędników, liermszŚwiąteczny, Święty Mhkj 

Burmistrz Kolbuszowej, Miejski Dom Kultury, Fundacja na Rzecz Kultury Fizycznej i Sportu, Fundacja „Serce" 
Spółdzielnia Socjalna „Smak", Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej, Restauracja „Galicja", Caritas, KGW Nowa Wieś 
Zespól Szkól Specjalnych w Kolbuszowe] Dolnej, Warsztaty Terapii Zajęciowej, Środowiskowy Dom Samopomocy 
Kolbuszowskie Koło Kobiet, Spółdzielnia Zaopatrzenia i Zbytu - Samopomoc Chłopska, Piekarnie: Józefa Magdy, 
Jana Stobierskiego, Witolda Węgrzyna, Zakład Usług Komunalnych, Zakład Ciepłownictwa i Administracji Zasobem 
Mieszkaniowym, J. Cisto, Zakład Wodno-Kanalizacyjny, Centrum Psychiatrii „Anima", Polski Komitet Pomocy Społecznej 
Polski Związek Emerytów, Rencistów i Inwalidów, Restauracja- Kebab Black Jack, Bistro Soprano - Marcin Szypuła, KGW Domatków 

Katolicka, Chór przy kościele pw. Świętego Brata Alberta, Ks. Proboszcz Lucjan Szumierz 
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XIII Podkarpacki Mityng Pływacki Olimpiad Specjalnych 
W dniu 03-12-2014 na pływalni kry

tej „ Fregata " w Kolbuszowej odbył się XIII 
Podkarpacki Mityng Pływacki Olimpiad 
Specjalnych. Była to już czwarta edycja za
wodów pływackich rozgrywanych na tejże 
pływałnu 

Organizatorami imprezy byl i Zespół Szkól 

Specjalnych w Kolbuszowej Dolnej oraz Olimpiady 

Specjalne Polska Oddział Regionalny Podkarpackie. 

W tym roku gościliśmy rekordową liczbę uczestni

ków, bo aż 95 osób. Byl i to zawodnicy sekcji Olim

piad Specjalnych, dziewczęta i chłopcy z niepełno

sprawnością intelektualną z placówek kształcenia 

specjalnego z całego Podkarpacia. Zgłosiło się 16 

drużyn z sekcji: „Promyk" Stalowa Wola, „Koszy

czek" Rudnik nad Sanem, „Strzyżyki" Strzyżów, 

„Gladiator" Przemyśl, „Maratończyk" Krosno, „Pro 

Sport" Jarosław, „Leliwa" Tarnobrzeg, „Tygrysek" 

Lesko, PSOU U Mielec, „Champions" Leżajsk, „So

kół" Ropczyce, „Dragon" Dębica, „Jeżyk" Rzeszów, 

„Gepard" Mielec, „Fala" Kolbuszowa Dolna. 

Zawodnicy rywalizowali na oficjalnych dy

stansach Olimpiad Specjalnych: 

- 25 m styl dowolny 

- 50 m styl dowolny 

- 25 m styl grzbietowy 

- 50 m styl grzbietowy 

- 25 m stylem klasycznym 

-15 m chód po dnie 

- 25 m z pomocą sprzętu pływającego 

-15 m z pomocą sprzętu pływającego 

-10 m pływanie z asystą 

- 15 m pływanie bez asysty 

Poszczególne ekipy skła

dały się z sześciu zawodników, 

t r enerów oraz p r z y b y ł y c h ze 

swoimi pociechami rodziców. 

Każdy z uczestników mógł pły

nąć w dwóch konkurencjach w/w 

dystansów. 

Zawody p r z e b i e g a ł y w 

duchu sportowej rywalizacji ze 

szczególnym przestrzeganiem 

zasad fair play. Wszyscy zostali 

obdarowani pamiątkowymi me

dalami, plakietkami, pucharami oraz prezentami 

mikołajkowymi. Dla wszystkich gości zapewniony 

był prowiant w postaci drugiego śniadania oraz po 

zakończeniu zawodów dwudaniowy obiad. 

Nad prawidłowym przebiegiem zawodów czu

wała pełna obsada sędziowska pod przewodnictwem 

sędziego głównego zawodów pana Jacka Tyczki z 

Cmolasu. 

Dodatkowo ogromną pomocą wykazała się 

grapa wolontariuszy z Liceum Ogólnokształcącego 

im. Janka Bytnara w Kolbuszowej pod przewodnic

twem pana Adama Kozubala, bez których nie było 

by możliwe tak sprawne przeprowadzenie Mityn

gu. Dziękujemy ratownikom WOPR pracującym 

na pływahii, którzy czuwali nad bezpieczeństwem 

startujących w zawodach. 

Szczególne podziękowania składamy na ręce 

darczyńcom w osobach: 

- Burmistrza Kolbuszowej pana Jana Zuby 

Starosty Kolbuszowskiego pana Józefa Kar

dyś i a 

pani Ewie Nowak - fundacja „Serce" 

panu Janowi Stobierskiemu-piekarnia Staro

polska 

panu Stanis ławowi Sybickiemu prezesowi 

Stowarzyszenia Pomocy Osobom Niepełno

sprawnym „Iskierka" w Kolbuszowej Dolnej 

Dziękujemy honorowym patronom imprezy 

w osobach: 

Posła na Sejm RP pana Zbigniewa Chmielowca 

Dyrektora Podkarpackiego Oddziały PFRON 

pana Macieja Szymańskiego 

Dyrektora Pływalni Krytej „Fregata" w Kolbuszowej 

pana Krzysztofa Matejka 

Do zobaczenia za rok na kolejnej edycji Mityngu. 

Nauczyciele ZSS w Kolbuszowej Dolnej 
Paweł Żądło, Janusz Mytych. 

Nowy autobus dla Szkoły Specjalnej 
W piątek 5 grudnia br. został odebrany 20 osobowy autobus do 

przewozu osób niepełnosprawnych. 
Auto zostało zakupione w ramach „Programu wyrównywania różnic między 

regionami TI" współfinansowanego ze środków Państwowego Funduszu Rehabi

litacji Osób Niepełnosprawnych. 

Samochód Mercedes Benz Sprinter 516 cdi przeznaczony do przewozu 

19 osób niepełnosprawnych, w tym 2 osób na wózkach inwalidzkich zostanie 

przekazany Zespołowi Szkół Specjalnych w Kolbuszowej Dolnej. 

Koszt zakupu autobusu wyniósł blisko 244 tysięcy złotych. Na zakup 

samochodu Gmina Kolbuszowa otrzymała dotację w wysokości 190 tys. złotych 

z PFRON. 

W wyniku przetargu na dostawę samochodu wyłoniona została firma MER-

CUS sp. z o.o. z Nadarzyna. 
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A dlaczego by nie do Gruzji? 
W j e d n y m z r e p o r t a ż y z t o m u K I R 

G I Z S C H O D Z I Z K O N T A Rysza rd K a 
p u ś c i ń s k i p i s a ł : „Podróż zaczynałem od 
Gruzji i to był błąd. Gruzja powinna być 
zakończeniem, a nie początkiem. 

Wszystko tu stwarza wrażenie przybicia do 
przystani, dotarcia pod dach. Wszystko - klimat, 
krajobraz i obyczaje - namawia, żeby przysiąśó w 
cieniu, łyknąć wina, odetchnąć i pomyśleć: fajnie 
tu. Piękny to kraj, Gruzja. Z każdego miejsca widać 
gófy. Podniebny Kaukaz, zielone grzbiety Suramu. 
Słońce pada na śnieżne szczyty kaukaskie, odbija 
się i oświetla Gruzję. Dlatego promienie słonecz
ne, zabarwione kolorem śniegu, są tu nie złote, a 
srebrne, jak oprawa starej ikony... " 

Od lipca do grudnia br. Stowarzysze
nie Kuźnia wraz ze Związkiem Emerytów, 
Rencistów i Inwalidów oraz we współpra
cy z Miejską i Powiatową Biblioteką Pu
bliczną realizowało projekt pn. „Aktywni 
Seniorzy". 

Projekt dedykowany był osobom w wieku 
60+ zamieszkującym teren powiatu kolbuszow
skiego i był współfinansowany przez Ministerstwo 
Pracy i Polityki Społecznej w ramach Rządowego 
Programu na Rzecz Aktywności Społecznej Osób 
Starszych na lata 2014 - 2020. W ramach pro
jektu odbyły się następujące bezpłatne zajęcia i 
spotkania: 

- aerobik na basenie 
- gimnastyka 
- dancingi 
- Szkoła Super Babci i Super Dziadka 
- Klub I I I Wieku, a w jego ramach spotkania 

tematyczne: 
* szkolenie komputerowe - warsztaty obsługi 

komputera i internctu, konta pocztowe, bankowość 
elektroniczna, ciekawe strony, komunikatory, 

* zajęcia plastyczne z zakresu ceramiki oraz 

W ostatnich latach znacznie wzrosła liczba 

Polaków wyjeżdżających do Gruzji, zarówno na 

wakacyjne wycieczki zorganizowane, ale także na 

kilkudniowe wypady. Jest to obecnie tym łatwiej

sze, że samoloty tanich l ini i odlatują kilka razy w 

tygodniu z Warszawy i Katowic do położonego w 

zachodniej części Gruzji - miasta Kutaisi. Moż

na zacząć od zwiedzania jego okolic w regionie 

Imeretia, a potem pojechać pociągiem czy odpo

wiednią „marszrutką" np. nad Morze Czarne do 

Batumi albo w druga stronę, do pięknej stolicy 

Tbilisi. Zaś szczególnie latem warto wybrać się w 

wysokogórski region o nazwie Swanetia. 

Podczas pierwszego z zaplanowanych na 

ozdabiania i wypalania materiałów ceramicznych 
(zajęcia w pracowni Anny Kupczyk) 

* wykład na temat wolontariatu 
* wykłady na temat zdrowia, ziół, przecho

wywania żywności. 
Ciekawą formą zajęć okazała się założona w 

Kolbuszowej Szkoła SupcrBabci i SuperDziadka. 
Jest to model stworzony przez dr Zofię Zaorską 
z Lublina. Szkoła stanowi nowatorską i potrzeb
ną formę wspierania osób 5 0 - w roli dziadków. 
Uczestnicy szkoły poznają sposoby na kreatyw
ne spędzanie czasu z wnukami. Zajęcia promują 
twórczą edukację kulturalną, zabawy aktywnie 
angażujące dziecko i pobudzające jego ciekawość 
świata. Szkoła Superbabci i Superdziadka to miej
sce, które stwarza babciom i dziadkom możliwość 
nauki i rozwoju, a także wymiany doświadczeń i 
wzajemnego wsparcia. Uczy kreatywności, podpo
wiada, jak ciekawie i twórczo spędzić czas z wnu
kami. Zajęcia wspierające babcie w wychowaniu 
wnuków to w Polsce zupełna nowość. W ramach 
kolbuszowski ej szkoły zajęcia prowadziły wspa
niałe animatorki ze Stowarzyszenia Pedagogów i 
Animatorów K L A N Z A - Koło w Rzeszowie. Na 

grudz ień 2015 r. slajdowiska z cyklu Z A H O 

R Y Z O N T E M , organizowanego przez Stowarzy

szenie Inicjatyw Lokalnych K U Ź N I A wybra l i 

śmy się właśnie tam - do Gruz j i , do Swanetii. 

Gościem spotkania była Klaudia Skiba, k tó r a 

podczas ostatnich wakacji razem z Tomaszem 

Dziubanem pokonywa ła góry i przełęcze Kau

kazu - na rowerach. Teraz, po k i l k u miesiącach 

pokazu jąc swoje zdjęcia, wspomina ła w y p r a w ę 

i spotkanych podczas niej niezwykle gościnnych 

Gruz inów. Tak j a k i ona serdecznie polecamy 

wyprawy w tamtym kierunku świata! 

Justyna N./Stowarzyszenie KUŹNIA 

zajęciach było dużo śmiechu, wspaniałej zabawy 
i kreatywnych zabaw. 

Wszystkie dzia łania w projekcie cieszy
ły się bardzo dużą popularnością, a chętnych do 
zajęć okazało się dwa razy więcej niż zakładano. 
Łącznie w różnych formach zajęć w ramach pro
jektu wzięło udział 60 seniorów z terenu naszego 
powiatu. Dowodzi to jak bardzo są to potrzebne i 
skuteczne działania. Obraz seniorów, osób star
szych najczęściej jest stereotypowy i odwołuje się 
przede wszystkim do braku aktywności społecznej 
i zawodowej seniorów. Odnosząc się jednak no 
„naszych" seniorów niejeden pozazdrościłby im 
wigoru i aktywności. Praw rdą jest jednak co dowo
dzi wiele badan naukowych, iż ci, który podejmują 
różne formy aktywności zachowują dłużej dobrą 
formę psychiczną i fizyczną. Osoby aktywne, pro
duktywne i utrzymujące kontakty społecznezacho-
wują dłużej poczucie sensu życia i czerpią z niego 
satysfakcję. Tym samym zachęcamy do pójścia 
śladem alrtywnychkolbuszowskich seniorów. 

Stowarzyszenie K U Ź N I A wraz ze Związ
kiem Emery tów, Renc i s tów i Inwa l idów oraz 
Miejską i Powiatową Biblioteką Publiczną planu
ją realizację kolejnych edycji bezpłatnych zajęć 
na wiosnę 2015 r , na które już teraz serdecznie 
Państwa zapraszamy! 

Stowarzyszenie Kuźnia 

AKTYWNI SENIORZY 
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Laureaci konkursu plastycznego 

Laureaci i wyróżnieni w konkursie ,, Bezpieczne wakacje 2014 ". Fot. B. Żarkowska 

W środę (JO grudnia) poznaliśmy 
nazwiska laureatów konkursu plastycz
nego „Bezpieczne Wakacje 2014". Na
grodzeni i wyróżnieni otrzymali nagrody, 
ufundowane przez władze samorządu po
wiatowego oraz władze gminne z powiatu 
kolbuszowskiego. 

W tym roku konkurs „Bezpieczne Wakacje 
2014"zostałzorganizowanyjużporazsiódmy. Wzię
li w nim udział uczniowie z wszystkich gmin powiatu 
kolbuszowskiego. Celem głównym przedsięwzięcia 
było propagowanie bezpiecznych zachowań na dro
dze oraz w czasie wolnym. 

- W tym roku odbyła się już siódma edycja 
tego konkursu i rok rocznie cieszy się on dużym za
interesowaniem - mówił mł. insp. Stanisław Babula, 
komendant KPP w Kolbuszowej podczas otwarcia. 
Jak zaznaczył komendant tego typu inicjatywy służą 
poprawie bezpieczeństwa na terenie naszego po
wiatu. - Dzieci już od najmłodszych lat uczą się jak 
bezpiecznie zachować się na drodze i jak bezpiecznie 
spędzać swój wolny czas. To bardzo ważne zagadnie
nie. Dlatego też dziękuję dyrektorom i nauczycielom 
za to, że zachęcają uczniów do brania udziału w tym 
konkursie oraz że ich inspirują - dodał komendant 
KPP w Kolbuszowej. 

Z kolei Józef Kardyś, starosta kolbuszowski 
Józef Kardyś podkreślił, że każda forma dotarcia 
do dzieci i młodzieży, propagująca bezpieczne za
chowania jest dobra. Podziękował komendantowi 
kolbuszowskicj policji za zorganizowanie konkursu, 
jak i popularyzowanie idei bezpiecznych zachowań. 

B. Żarkowska 
Laureaci: 
Kategoria wiekowa - 7-9 lat 
I miejsce - Natalia Brzęś - uczennica Zespołu 

Szkół w Wilczej Woli 

I I miejsce - Julia Stolarz - uczennica Szkoły 
Podstawowej w Lipnicy 

I I I miejsce - Amelia Chudzik - uczennica Ze
społu Szkół w Wilczej Woli 

Kategoria wiekowa 10-12 lat 
I miejsce - Izabela Rembisz - uczennica Szko

ły Podstawowej w Kopciach 
I I miejsce - Katarzyna Kopeć - uczennica 

Szkoły Podstawowej w Kopciach 
III miejsce -Natalia Płaza - uczennica Zespołu 

Szkół w Woli Raniżowskiej 
Kategoria wiekowa 13-15 lat 

I miejsce - Damian Michałek - uczeń Zespołu 
Szkół w Widelce 

U miejsce - Zuzanna Halat - uczennica Ze
społu Szkół w Dzikowcu 

I I I miejsce - Katarzyna Ofiara - uczennica 
Zespołu Szkół w Widelce 

Wyróżnieni: 
Paulina Białek - Szkoła Podstawowa w Hu

cisku, Wiktoria Wilk i Weronika Mierzejowska z 

Zespołu Szkół w Niwiskach, Anita Wolan - Szkoła 
Podstawowa w Siedlancc; Justyna Sokołowska -
Zespół Szkół w Woli Raniżowskiej; Wiktoria Marut 
- Gimnazjum w Raniżowie; Karolina Żyła - Szkoła 
Podstawowa w Posuchach; Witold Cyran i Kinga 
Kopeć ze Szkoły Podstawowej w Ostrowach Tu-
szowskich; Klaudia Lubera ze Szkoły Podstawowej 
w Ostrowach Baranowskich; Magdalena Wójcik -
Szkoła Podstawowa w Hadykówce; Diana Kopeć, 
Wiktor Zarkowski i Faustyna Perlicka ze Szkoły 
Podstawowej w Krzątcc, Dominik Dziadura-Szkoła 
Podstawowa w Spiach; Diana Rusin - Szkoła Podsta
wowa w Lipnicy; Bartosz B ą b a - Szkoła Podstawowa 
w Mechowcu; Wiktoria Sączawa - Zespół Szkół w 
Widełce; Magdalena Surowiec i Aleksandra Król ze 
Szkoły Podstawowej w Kolbuszowej Górnej; Nor
bert Rybicki - Szkoła Podstawowa w Przedborzu; 
Karolina Sobczyk i Olga Róg z Zespołu Szkół nr 1 
w Kolbuszowej; Szczepan Zuber z Zespołu Szkól 
w Kupnie. 

Mikołajkowy Marsz Nordic Walking 
7 grudnia 2014 roku około godziny 

15 spotkała się grupa kolbuszowskich cho-
dziarzy i sympatyków kijków, ubranych w 
mikołajkowe czapki 

Każdy z przybyłych niecierpliwie oczekiwał 
przybycia... oczywiście Mikołaja. A spotkało się 30 
osób - od dziecka w wózku do emerytki. Tyle, że tym 
razem uczestnicy Marszu nie czekali na prezenty od 
Mikołaja-to oni przynieśli podarki dla potrzebujących 
rodzin, które złożono do sań Mikołaja, tworząc „Szla
chetną Paczkę". Mikołaj widząc hojność chodziarzy 
obdarował wszystkich słodkim prezentem. Wzbudzi! 
tym samym radość i zadowolenie nie tylko uczestni
czących w marszu dzieci ale i dorosłych. 

Po rozgrzewce pod okiem czuwających nad 
naszym bezpieczeństwem panów ze Straży Miejskiej 
utworzyła się kolumna „mikołajków" i ruszyła w stro
nę ulic Narutowicza, Popiełuszki. Wojska Polskiego, 
Grunwaldzkiej, aby następnie ulicą Obrońców Pokoju 
wrócić na Kolbuszowski Rynek. Wszystkim masze
rującym dopisywał humor i zadowolenie ze space
ru. Maszerujące „Mikołaje" wzbudzały ciekawość 
przechodzący i przejeżdżających osób. Korzystając 
z urokliwych świątecznie ozdobionych miejsc, grupa 
robiła pamiątkowe zdjęcia. 

Wszystkim uczestnikom dziękujemy za hoj

ność, udział w Marszu i zachęcamy każdego do czyn
nego wypoczynku i spacerów - choćby z kijkami. 

Dla nas organizatorów, taka frekwencja i zado
wolenie uczestników, jest potwierdzeniem, że warto 
włożyć wysiłek i trud w organizację tego typu marszy. 
Korzyści z takich inicjatyw są różnorodne. Potrze
bujący otrzymają wsparcie, chodziarze mieli okazję 
do wspólnego treningu a przechodnie i kierowcy 
uśmiechali się radośnie na widok kolumny dziarsko 
maszerujących „Mikołajów". 

Dlatego zachęcamy wszystkich do wyjścia z 
domu i serdecznie zapraszamy na spotkania z kijkami 
- ćwiczymy i doskonalimy technikę chodzenia pod 
okiem instruktorów we wtorki na stadionie o godzinie 
17.30 oraz w niedzielę o 8.30 na Bialkówce. 

Zatem do zobaczenia na kolejnych spotkaniach, 
imprezach oraz spotkaniach „treningowych". 

Zarząd KKNW 
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A S S E C O RESOVIA W KUPNIE 
Dzień 5 grudnia w Zespole Szkół za

powiadał się całkiem ciekawie ponieważ 
na ten dzień został zaplanowany Turniej 
Piki Siatkowej dla uczniów klas I - III 
Gimnazjum w Kupnie z udziałem druży
ny UKS KUPNO i drużyny z Gimnazjum 
w Widelce. 

Już od wczesnych godzin rannych na parkie

cie toczyły się wymagania siatkarzy, a na widowni 

kibice bardzo gorąco dopingowali swoich zawod

ników. Nad spokojnym i p łynnym przebiegiem 

rozgrywek czuwali panowie p. Jacek Kret i p. Ja

romir Wojtas oraz gościnnie z drużyną siatkarzy z 

Widełki p. Mateusz Kozioł. Wraz z upływem czasu 

wzmagało się napięcie i atmosfera wokół Turnieju 

- na uczestników rozgrywek czekała niespodzian

ka, wprawdzie można było w kuluarach usłyszeć 

w trakcie prowadzonych rozmów przez uczniów o 

wizycie znamienitych gości w szkole jako podsu

mowanie Mikołajkowego Dnia z Piłką Siatkową. 

Finałem rozgrywek było spotkanie zawodników 

UKS KUPNO z drużyną z Gimnazjum w Wideł-

ce, była to okazja do rewanżu za przegrany mecz 

w czasie Turnieju o Puchar Dyrektora Ceramiki 

W1ENERBERGER 

w K u p n i e Pana 

Krzysztofa Wilka, 

tym razem drużyna 

U K S K U P N O po 

bardzo emocjonują

cym meczu wygra

ła to spotkanie. I to 

byłby już koniec, a 

była dopiero godzi

na 1145, wszyscy 

uczniowie Zespołu 

Szkół w Kupnie tj. Szkoła Podstawowa i Gimna

zjum zgromadzili się na sali rekreacyjnej, gdzie 

napięcie sięgało zenitu. Gdy na salę weszli za

proszeni goście wprowadzeni prze Panią Elżbietę 

Chmielowiec- Dyrektor Zespołu Szkół: Pan Jan 

Zuba Burmistrz Kolbuszowej, Panowie z Asseco 

Resovia- Lukas Tichacek i Michał Żurek wszyscy 

zgromadzeni dali upust swojej radości owacjami na 

stojąco, wśród zaproszonych gości byli także Pan 

Adam Przybyło gospodarz wsi Kupno, Pan Julian 

Kłoda Radny Rady Miejskiej w Kolbuszowej oraz 

Pan Przemysław Marut z Korso Kolbuszowa. Pani 

Dyrektor przedstawiła przybyłych 

gości. W trakcie prezentacji wszy

scy otrzymali brawa na stojąco. Pan 

Burmistrz Kolbuszowej Jan Zuba 

w swojej wypowiedzi potwierdził, 

że jest człowiekiem któremu dobro 

sportu w Gminie Kolbuszowa leży 

| na sercu, dlatego w jego działaniach 

jest akceptacja na inicjatyw sporto

we na terenie Gminy Kolbuszowa. 

W krótkiej historii przedstawionej 

przez Pana Burmistrza na temat 

piłki siatkowej na terenie Gminy 

Kolbuszowa można powiedzieć, że „Kolbuszowa 

Siatkówką Stoi", w który swój wkład ma też mło

dzież z Zespołu Szkół im. Jana Pawła I I w Kupnie. 

W trakcie prezentacji multimedialnej o drużynie 

Asseco Resovia bohaterowie spotkania Michał 

Żurek i Lukas Tichacek opowiadali o swoich kole

gach z drużyny. Następnie przyszedł czas na pyta

nia ze strony uczniów, nauczycieli i zaproszonych 

gości. Największą atrakcją spotkania okazała się 

sesja zdjęciowa i możliwość uzyskania autografu. 

W takiej to milej atmosferze upłynęło spotkanie. W 

tym miejscu chcę serdecznie podziękować wszyst

k im za pomoc w zorganizowaniu tego spotkania 

a w szczególności Panu Burmistrzowi Kolbu

szowej Janowi Zubie, Pani Dyrektor Elżbiecie 

Chmielowiec i Panu Dyrektorowi Kazimierzowi 

Januszowi, Panom Jackowi Kret i Jaromirowi 

Wojtas nauczycielom wychowania fizycznego w 

naszej szkole oraz wszystkim którzy przyczynili 

się do zorganizowania tego spotkania. Dziękuje 

również Panu Redaktorowi Przemysław Marutowi 

za patronat medialny w trakcie spotkania. 

Wdzięczni organizatorzy UKS KUPNO. 

Opracował: Witold Antosz 

Ekologiczne Przedszkole nr2 
Publiczne Przedszkole nr2 w Kolbu

szowej zajęło wysokie IV miejsce w woje
wódzkim konkursie ekologicznym zorga
nizowanym przez Marszałka Województwa 
Podkarpackiego. 

Konkurs zorganizowano w ramach kampanii 

edukacyjnej mającej na celu podnoszenie świa

domości ekologicznej społeczeństwa w zakresie 

prawidłowego postępowania z odpadami w postaci 

zużytych baterii i akumulatorów. Dzieci zbiera

jąc baterie nic tylko przyczyniły się do ochrony 

środowiska, ale również zajęły 4 miejsce wśród 

szkół i przedszkoli w województwie podkarpac

kim. W ciągu ki lku miesięcy, dzięki ogromnemu 

zaangażowaniu dzieci i rodzi

ców, zgromadzono rekordową 

ilość baterii, w przeliczeniu 

2,1 kg na każdego przedszko

laka. Wspaniałe nagrody dla 

przedszkola (klocki plastiko

we, klocki piankowe, mapę i 

tablicę edukacyjną, kuchenkę 

plastikową oraz filmy eduka

cyjne) wraz z D Y P L O M E M 

U Z N A N I A zostały odebrane 

7 listopada 2014 roku w Urzę

dzie Wojewódzkim w Rzeszo-

D Y P L O M 
U Z N A N I A 

wie przez przedstawiciela rodziców panią Joannę 

Sajdak. Jednocześnie przypominamy wszystkim 

zainteresowanym, że baterie zbieramy nadal. Za

praszamy do współpracy. 

Elżbieta Michońska 
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„Po zdrowie i figurę ruszaj z kijkami pod górę" 
Końcem sierpnia 2014 r. Kolbu

szowski Klub Nordic Walking wraz ze Sto
warzyszeniem Lokalna Grupa Działania 
„Siedlisko "prowadził nabór na zajęcia tre-
ningowo-warsztatowe Nordic Wałking pod 
hasłem „Po zdrowie i figurę ruszaj z kijka
mi pod górę". 

Zajęcia te prowadzone były w raniacb projektu 
Akademia Aktywnych Obywateli-Podkarpackie Ini
cjatywy Lokalne. Celem projclou była popularyzacja 
Nordic Walking, integracja społeczności, a przede 
wszystkim propagowanie prozdrowotnych walorów 
aktywności fizycznej oraz doskonalenie prawidłowej 
tecliniki chodzenia z łajkami. W ramach projektu udało 
nam się zintegrować około 30 osób tworząc grupę, 
gotową podjąć wyzwanie sportowego trybu życia. 

W ramach projektu odbyło się 12 spotkań. Zaję
cia odbywały się we wtorki na stadionie przy Fundacji 
na Rzecz Kultury Fizycznej i Sportu oraz w niedzielę 
na Białkowe©- ścieżce edukacyjno- przyrodniczej. 

K a ż d e zajęcia poprzedzone by ły inten
sywną rozgrzewką , która jest na jważnie jszym 
elementem każdego treningu, zapobiegającym 
kontuzjom. Rozgrzewka prowadzona była przez 
profesjonalnych instruktorów. Po przygotowaniu 
ciała do treningu, instruktorzy pokazywali prawi
dłową technikę Nordic Walking z zachowaniem 
najważniejszych szczegółów, aby podczas marszu 
pracowały wszystkie mięśnie. Osoby, które po raz 
pierwszy miały kontakt z kijkami mogły liczyć na 

indywidualną naukę 
z instruktorem. 

W t r a k c i e 
trwania treningu in
struktorzy zwracali 
uwagę na prawidło
wą p racę rąk, wy
dłużenie kroku oraz 
ułożenie sylwetld. Z 
treningu na trening, 
efekty były coraz 
bardziej widoczne. 

W r a m a c h 
projektu został za
kupiony aparat foto
graficzny, dzięki któremu mogliśmy dokumentować 
nasze spotkania i ćwiczenia. Aby podnieść jakość 
ćwiczeń, wzmocnić kondycję i wytrzymałość or
ganizmu a zarazem uatrakcyjnić treningi zakupione 
zostały kije BungyPump, będące nowością na rynku 
Nordic Walking. Kije te mają ok. 20 cm amortyzację. 
Istnieje kilka modeli kijów różniących się oporem 4, 
6 i 10 kg. Chodząc z kijami BungyPump mocniej pra
cujemy ramionami, krok staje się bardziej sprężysty, 
a przy okazji tracimy więcej kalorii w porównaniu 
do chodzenia z normalnymi kijkami o czym mogli 
się przekonać uczestnicy projektu. 

Sprawdzianem zdobytych umieję tności i 
kondycji były zawody w Gdańsku. Zawody te były 
zarazem podsumowaniem zawodów organizowa

nych przez PFNW Pucharu Polski 
(przypominamy że 3.05.2014 r. 
jeden z etapów zawodów odbył się 
w Kolbuszowej). Uczestnicy poko
nywali różne dystanse - 5,10 i 22 
km (półmaraton). W każdym starcie 
oprócz techniki niezwykle ważny 
jest czas w jakim zawodnicy poko
nują wyznaczony dystans. Dzięki 
spotkaniom i regularnym trenin
gom nasi reprezentanci stawali na 
podium zajmując najwyższe miej
sca, osiągając „wymarzony" lep
szy czas od rywali. Systematyczne 

treningi dały efekt w postaci rekordów życiowych. 
Uzyskane wyniki i osiągnięte rezultaty poprawiły 
znacznie humor zawodnikom, stanowiąc powód do 
dumy. Osiągnięcia kolbuszowskich chodziarzy w 
sezonie 2014 utrwaliły też przekonanie wśród rywali 
z całej Polski, że z Kolbuszowej przyjeżdża zawsze 
na zawody mocna grupa zawodników. 

Drugim akcentem potwierdzającym dobrą kon¬
dycję i sprawność kolbuszowskich chodziarzy był 
udział w zawodach w Polańczyku organizowanych 
przez PFNW i Urząd Marszałkowski w Rzeszowie. 
Tu kolbuszowianie wielokrotnie byli wywoływani na 
podium zajmując czołowe miejsca w swoich katego
riach wiekowych na dystansie 5 i 10 lem. Zawodnicy 
startujący w barwach Kolbuszowskiego Klubu Nor
dic Walking zdobyli 10 pucharów. Był to dodatkowy 
„sprawdzian" nabytych umiejętności i sprawności. 

Zakończenie sezonu zawodów nie spowodo
wało zakończenia naszych spotkań i ćwiczeń. Nadal 
we wtorki i niedziele spotykamy się i chodzimy. My 
uczestnicy projektu mamy nadzieję, że udało nam się 
„zarazić" i przekonać innych, że warto wyjść z domu, 
wziąć kijki i wyruszyć przed siebie (Po zdrowie i 
figurę I 1), Nordic Walking to sport dla każdego bez 
względu na wiek, wagę oraz sprawność fizyczną, 
czego jesteśmy żywym przykładem. 1 każdy kto ćwi
czy i chodzi może stanąć na podium i być dumnym, 
że jego wysiłek „zaowocował" zdobyciem pucharu. 

KKNW 

KS. JAROSŁAWOWI 
DEPCZYŃSKIEMU 

Proboszczowi Parafii pw. Św. 
Maksymiliana Kolbe w Weryni 

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

OJCA 

składa 
Burmistrz Kolbuszowej 

oraz pracownicy 
Urzędu Miejskiego 

KS. JAROSŁAWOWI 
DEPCZYŃSKIEMU 

Proboszczowi Parafii pw. Św. 
Maksymiliana Kolbe w Weryni 

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

OJCA 

składa 
Przewodniczący 

oraz Radni Rady Miejskiej 
w Kolbuszowej 

KS. JAROSŁAWOWI 
DEPCZYŃSKIEMU 

Proboszczowi Parafii pw. Św. 
Maksymiliana Kolbe w Weryni 

wyrazy głębokiego współczucia 
z powodu śmierci 

OJCA 
składają: 

Starosta, Zarząd Powiatu, 
Przewodniczący Rady 

oraz 
Radni Powiatu Kolbuszowskiego 
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Dwa medale dla badmintonistów z Widełki 
Wdn. 6-8.12.2014 w Suwałkach od

był się Międzynarodowy Turniej Badmin
tona „ GRAND PRIK SUWAŁK". 

Na turnieju nie zabrak ło przedstawicieli 
regionu kolbuszowskiego, którzy godnie repre
zentowali naszą gminę oraz klub sportowy „Start 
Widełka". Tym razem medale wywalczyli Paweł 
Kopańsk i i Szymon Mac iąg po t rzydniowych 
zmaganiach z najlepszymi zawodnikami z kraju 
i zza granicy. Paweł, w kategorii Junior Młodszy 
wraz z zawodnikiem Stali Nowa Dęba Patrykiem 
Kopciem w grze podwójnej zdobył brązowy medal 
przegrywając w trzech setach o wejście do finału 
z parą z Kadry Narodowej. Na szczególne uzna
nie zasługuje gra naszego młodszego zawodnika 

Szymona Maciąga, który w grze mieszanej wraz z 
Jessicą Orzechowicz okazał się nie do pokonania 
i w pięknym stylu dotarł do finałów w kategorii 
Młodzik Młodszy. W finale po trzech zaciętych se
tach nasz zawodnik z partnerką pokonali reprezen
tantów Łotwy. Do podobnego sukcesu tej pary do
szło na turnieju „GRAND PRIX M A Z O W S Z A " , 
gdzie Szymek Maciąg wraz z Jesiccą udowodnili 
że są parą która będzie w następnym roku kalenda
rzowym liczyła się w walce o Mistrzostwo Polski. 

Tegoroczne medalistki Mistrzostw Polski 
Juniorów: Kasia Kutacha i Ola Białek także nie 
próżnują i godnie reprezentują ziemię kolbuszow-
ską. W ubiegłym miesiącu w pięknym stylu wy
grały Międzynarodowy turniej w Głubczycach. 

Kasia zdobyła dwa złote medale i jeden srebrny, 
natomiast Ola wraz z Kas i ą w grze podwójnej 
zdobyła złoto. 

Nasz reprezentant Kadry Narodowej Konrad 
Płoch jest także ciągle w rozjazdach, ponieważ po 
turnieju w Danii zagrał w Warszawie, a następnie 
uczestniczył w szkoleniu Kadry Polski w Bieruniu 
pod okiem trenera Kadry Narodowej Juniorów 
Niemiec Diemo Ruchnowem oraz Trenera repre
zentacji Polski Jacka Hankiewicza. W okresie 
przerwy świątecznej Konrad będzie uczestniczył 
w jeszcze jednym zgrupowaniu Kadry Narodowej 
tym razem w Istebnej. 

Piotr Surowiec 

HI miejsce gra podwójna Juniorów Młodszych Paweł Kopański (UKS Start 
Widełka) i Patryk Kopeć (MKS Stal Nowa Dęba) 

Gra mieszana Młodzików Młodszych na pierwszym miejscu Szymon Maciąg 
(UKS Start Widełka) Jessica Orzechowicz (UKS MixTeam Tarnowiec) 

P A Ń S T W O " ' * I N S P E K C J A 
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Uczeń ZSA-E z Weryni znowu na podium 
Uczniowie z Zespołu Szkół Agro-

techniczno-Ekonomicznych w Weryni 
od wiełu lat z sukcesami biorą udział w 
Olimpiadzie wiedzy z zakresu bezpieczeń-
satwa i higieny pracy w rolnictwie zajmu
jąc czołowe łokaty w województwie. 

20 listopada 2014 r. w siedzibie Okręgowego 
Inspektoratu Państwowej Inspekcji Pracy w Rzeszo
wie, odbył się finał wojewódzki tej Olimpiady. Naj
lepsi uczniowie eliminacji szkolnych, reprezentowali 
zespoły poszczególnych powiatów województwa 
podkarpackiego w finale wojewódzkim. 

Pow iat kolbuszowski reprezentował uczeń kla
sy trzeciej Technikum z Zespołu Szkół Agrotcchnicz-
no-Ekonomicznych w Weryni Karo l Stój, który zajął 
trzecie miejsce na 16 startujących Zespołów Szkół z 
województwa podkarpackiego. 

Organizatorem Olimpiady oraz fundatorami 
cennych nagród byli: Państwowa Inspekcja Pracy, 
Kasa Rolniczego Ubezpieczenia Społecznego, Pod
karpacka Izba Rolnicza, Agencja Nieruchomości 
Rolnych oraz Podkarpacki Urząd Marszałkowski i 
Wojewoda Podkarpacki. Celem konkursu jest pro
pagowanie idei bezpieczeństwa i higieny pracy a w 
szczególności: bezpiecznej obsługi maszyn i urzą
dzeń technicznych, zapobiegania wypadkom przy 
pracy oraz pogłębianie znajomości z zakresu prawa 
pracy i ubezpieczeń społecznych. 

Kasa Rolniczego 
spieczenia Społecznego 

d d z i a l R e g i o n a l n y 
R z e s z ó w 

W bieżą
cym roku była to 
już X V I edycja 
tej o l impiady, 
która cieszy się 
bardzo dużym 
zainteresowa
niem ze wzglę
du na swoją te
matykę i cenne 
nagrody ufun
dowane przez 
sponsorów. 

Zak re s 
t e m a t y c z n y 
w i e d z y j a k ą 
wykazywali się 
tegoroczni fina
liści obejmował: 

- zagadnienia 
bezpieczeń
stwa i higieny pracy w gospodarstwach 

- wiadomości z zakresu głównych zagrożeń wy
stępujących w gospodarstwach 

- przepisy prawne dotyczące bezpieczeństwa i 
higieny pracy 

- zakresy działań PIP i KRUS 
Uczniów do konkursu przygotowuje nauczy

ciel Bolesław Krzysztofiński, specjalista ds. bhp w 

szkole. Tegoroczny finalista Karo l Stój za zajęcie 
3 miejsca otrzymał od wojewody dyplom i wyróż
nienie, od sponsorów cenne nagrody a dla szkoły 
zdobył puchar oraz dyplomy i podziękowania od 
organizatorów. 

Opracował: Bolesław Krzysztofiński 
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ŚWIĄTECZNE KLIMATY 
Pierwsze świąteczne dekoracje podziwiali

śmy w tym roku wyjątkowo wcześnie. 5 listopada, 

na lotnisku w Samana na Dominikanie zaskoczyła 

nas wielka, pięknie udekorowana choinka i żłobek. 

Wzruszyliśmy się tym nieoczekiwanym, wcze

snym świątecznym akcentem, wśród palm i w 

upale. W Ameryce nastrój „Chris tmas" zaczyna 

się dzień po święcie Dziękczynienia czyli po tzw. 

indyku, który zaw sze przypada w ostatni czwartek 

listopada. Mnóstwo Amerykanów nie zdążyło na

wet odpocząć po świątecznym obiedzie, by wyru

szyć na doroczne, wielkie polowanie na prezenty. 

Część sklepów otwarto już w czwartek wieczorem 

i zaczęły się wielkie wyprzedaże, trwające cały 

piątek nazywany tutaj czarnym piątkiem (Black 

Friday). Mimo kuszących ofert, nie daliśmy się 

zwariować i wtopić w tłum kupujących. 

3 grudnia w Rockefeller Center odbyło się 

uroczyste zapalenie słynnej choinki- symbolu 

Świąt Bożego Narodzenia w Nowym Jorku. Do

rodny świerk o wysokośc i 26 me t rów i wadze 

13 ton sprowadzono z Pensylwanii. Na choince 

zabłysło ponad 40 tys. lampek. 

Mimo niezaprzeczalnych uroków nowojor

skiego klimatu, zmęczeni wielkomiejskim tłumem 

postanowiliśmy złapać oddech i zaczerpnąć energii 

spędzając weekend w Filadelfii. W historycznym 

gmachu zwanym Wanamakcr Bui ld ing , gdzie 

mieści się centrum handlowe Macy's, byl iśmy 

świadkami świątecznego koncertu organowego. 

Organy w sklepie? Czemu nic. W dodatku należące 

do największych na świecie, zbudowane z ponad 

28 tys. piszczałek i pochodzące z 1904 r. 

Harmonia wspaniałych dźwięków wypełniła 

kilkupiętrowe centrum handlowe, które zamieniło 

się na ten czas w...salę koncertową. Zasłuchane 

t łumy kupujących, oderwanych od stoisk i kas. 

Wpatrzonych w centralnie usytuowaną choinkę, 

której t łem staje się nagle świą teczny spektakl 

świateł. Zamiast zakupów-wyjątkowa cisza, na-
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strój, skupienie, p rzeżywanie . Po prostu magia 

świąt... 

Redakcji i czytelnikom 
Przeglądu Kolbuszowskiego 
Składamy najserdeczniejsze życzenia. 

Świąt spokojnych Wam tyczymy, 
Pełnych zdrowia i radości. 
Pod choinką niech Was czeka 
Wiele darów obfitości. 

Niechaj miłość Was otacza, 
Wiara, która czyni cuda 
A optymizm dzień otwiera 
I każdy plan Wam się uda. 

Zaś gwiazdeczka Betlejemska, 
Która zabłyśnie o zmroku 
Niechaj jasno Wam przyświeca 
We wszystkie dni Nowego Roku 

- z Nowego Jorku 
Ania i Janusz Skowronowie 

Z LinÓW CZYTELNIKÓW... 

PARADOKSY 
RZECZYWISTOŚCI 
Droga Redakcjo 

W tym przedświątecznym czasie pragnę po
dzielić się z Wami swoim marzeniem, życzeniem 
do Mikołaja. 

Mój znajomy (żal mi, że to nie mój pomysł) 
na wyborach pod listą z kandydatami na radnych 
dopisał jeszcze jednego i na niego zagłosował, 
zwal się on: ZORRO. I takie jest moje życzenie do 
świętego Mikołaja, przywieź nam Zorro, bo tylko 
Zorro tutaj pomoże. 

Dziękuję serdecznie i wesołych Świąt życzę. 

Michał z Kolbuszowej 

Prezenty dla bezdomniaków 
W prowadzonym przez Gminę Kolbuszowa przytulisku przebywa aktualnie 11 

piesków i 1 kotek. „Bezdomniaki", dzięki akcji zorganizowanej przez młodzież szkolną 
Z Zespołu Szkól nr 1 i Zespołu Szkół nr 2 w Kolbuszowej otrzymały na Mikołaja i na 
Święta wspaniałe prezenty. 

Do przytuliska trafiło 200 kg suchej karmy, 100 kg karmy w puszkach, smakołyki, zabawki, nowe smy
cze i obroże, kołderki i koce zebrane przez uczniów. 
Uczniowie kolbuszowskiej jedynki przekazali także 
700 zł, z przeznaczeniem na opiekę nad zwierzakami. 
Funkcjonowanie przytuliska wsparli również Państwo 
Drewniccy ze Swierczowa, którzy już drugi rok z 
rzędu dostarczyli ponad 20 kg różnego rodzaju karmy, 
zabawki i koce dla piesków. 

Wszystkim, którzy służą pomocą w sprawo
waniu opieki, poszukują opiekunów dla zwierzaków, 
uczestniczą w wolontariacie, wszystkim tym, którym 
nieobojętny jest los naszych „braci mniejszych" za 
okazane serce i wsparcie bardzo, bardzo serdecznie 
dziękujemy. 
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1 3 GRUDNIA 
3 3 . R O C Z N I C A 
STANU 
W O J E N N E G O 
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Prawdziwy Mikołaj czy Dziadek Mróz? 
R A D A M I E J S K A W K O L B U S Z O W E J 

VII K A D E N C J I 2014 - 2018 

16 listopada br. odby ły się wybory samo

r z ą d o w e . Radnymi Rady Miejskiej w K o l b u 

szowej zos ta ło 9 radnych z PiS-u, 9 radnych ze 

Wspólnej Inicjatywy Józefa Fryca, jeden radny 

z Komitetu Wyborczego Nowa Prawica K o r w i -

na-Mikkc i 2 radnych z Komite tu Wyborczego 

Forum Samorządowe Grzegorza Romaniuka. 

Ten remis Pis-u i Fryca n a s u w a ł pyta

nie: j a k i będz ie ruch Grzegorza Romaniuka 

z Forum S a m o r z ą d o w e g o z 2 radnymi, k tórzy 

dadzą w i ę k s z o ś ć w radzie prawicy czy l ewi 

cy? Podobny układ zais tn ia ł w 2010 r., gdzie 

d w ó c h r ebe l i an tów z prawicowego Komite tu 

Wyborczego „ O j c z y z n a " po rzuc i ło p r a w i c ę i 

sprzedało się lewicy za cenę p rzewodniczącego 

rady i p r z e w o d n i c z ą c e g o komisj i finansowej, 

dając Frycowi w iększość w radzie. 

Przed wyborami krążyły po okolicy wie

śc i , że Romaniuk d o g a d a ł s ię z Frycem. Ile 

by ło w tym prawdy, a i le u k ł a d y te zwery f i 

kowal i wyborcy na korzyść PiS-u? Na ile ruch 

romaniukowych uza leżn iony był od druzgocą

cej przewagi PiS-u w Radzie Powiatu { 14 z 

PiS na 19 radnych w radzie) na układ w radzie 

miejskiej w Kolbuszowej? Kiedy pan J ó z e f 

Fryc dowiedz i a ł s ię , że w obecnej radzie nie 

będzie większośc ią , widziano go koło Urzędu 

K o m i t e t w y b o r c z y N a z w i s k o i i m i ę i lość g ł o s ó w 

Partyka Grzegorz 186 

D ł u g o s z S t a n i s ł a w 210 

M i c h n o P a w e ł 311 < 
P I S 

Halat G r a ż y n a 303 
P I S 

W i k t o r B r o n i s ł a w 311 h i 
K l u z a K r z y s z t o f 418 

Dworak S t a n i s ł a w 178 

Rumak S t a n i s ł a w -
W i l k K r z y s z t o f -

N O W A P R A W I C A 

K O R W I N A - M I K K E 
Oc imek Dariusz 186 

FORUM SAMORZĄDOWE Augus tyn M i c h a ł 122 
GRZEGORZA ROMANRJKA Panek Piotr 185 

W S P Ó L N A 
Macheta Waldemar 

R y b i c k i J ó z e f 

171 

192 < 
I N I C J A T Y W A Fryc J ó z e f 196 

J O Z E F A 
O p a l i ń s k i M a r e k 275 

J O Z E F A Mazia rz G r a ż y n a 187 

F R Y C A K ł o d a Julian 247 UJ 
Fryc Jan 165 - J 
Dragan Julian 290 

M a z u r S t a n i s ł a w 232 

O B W I E S Ż C Z E N I E J | 

13 grudnia 2011 roku w Kolbuszowej pojawi! się plakat upamiętniający 30-tą 
rocznicę stanu wojennego, 16 grudnia 2011 roku w rocznicę masakry górników 
z „ Wujka " -jakaś „ niewidzialna " ręka zamalowała twarz milicjanta z tego 
plakatu. Czyżby ktoś z Kolbuszowian utożsamia! sięz tą twarzą? Redakcja po
szukujefotografii - plakatu sprzed 16 grudnia. Jeżeli taka fotografia napłynie 
do redakcji to plakat w pierwotnej formie zamieścimy z następnym numerze. 

Miejskiego j ak „ . . . szedł ze spuszczoną g łową, p o w o l i . . . " - j ak 

pisał n iegdyś rewolucyjny poeta minionej epoki. 

Pan Józe f Fryc udz ie l i ł t eż T V R z e s z ó w twarzy i g łosu, 

tw ie rdząc , że będzie teraz w radzie k o n s t r u k t y w n ą opozycją i 

będz ie wszystko robił dla dobra mieszkańców. Ciekawe, czy bę

dzie zabiegał o obniżenie zbyt wysokiej diety przewodniczącego i 

radnych, której był wspó łau to rem w V I kadencji rady? Pan Józef 

Fryc to n i ewą tp l iw ie s a m o r z ą d o w y fenomen. Jest j u ż radnym 

przez siedem kadencji, czy l i jest cały czas radnym przez okres 

I I I RP. Jego koledzy , funkcjonariusze totalitarnego systemu z 

krajów Europy Środkowej po Jesieni Ludów po 1989r. nie miel i 

tyle s zczęśc i a co on. Od pierwszego sekretarza par t i i , przez 

milicjanta, csbeka b y l i na począ tku transformacji pozbawieni 

praw wyborczych i nie mogli brać udziału w g łosowaniu , a co 

dopiero być wybieranym. Taki przywilej dała mu „gruba krecha 

Mazowieckiego" i wyborcy, którzy szybko zapomnieli mu PRL. 

Co do Mikołaja , to kolbuszowski Mikoła j - Grzegorz Romaniuk 

p o d a r o w a ł kolbuszowskicj prawicy p i ękny prezent w postaci 

dwóch radnych, dając jej tym większość w radzie. 

Gdyby p o d a r o w a ł ich jako m i k o ł a j k o w y prezent grupie 

Fryca, to lewica miała by nadal p rzewagę radzie. Wtedy przestał

by być Mikoła jem, a lewica mogła by go n o m i n o w a ć do tytułu 

„ D z i a d k a Mroza", k tó rego przed laty wymyśl i l i komun i śc i w 

okresie wojującego ateizmu, jako przeciwwaga dla chrześci jań

skiej postaci, j aką jest Św. Mikoła j . 

Stanisław Gorzełany 
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§ 

At)C mojej kuchni... 
Sernik czekoladowy 

Składnik i : 

Na spód 

200g kruchych ciasteczek 

maślanych (użyłam domowej roboty) 

lOOg masła 

2 łyżki kakao 

50g cukru pudru 

Ciastka zmiel ić , po łączyć z pozos ta łymi 

składnikami. Tortownicę o średnicy 24 cm wy

łożyć papierem do pieczenia i zamknąć. Boki tor-

townicy wysmarować masłem. Przełożyć masę 

c ias teczkową i w y r ó w n a ć powierzchn ię (tylko 

spód ma być przykryty) i wstawić do lodówki na 

co najmniej 20 minut. 

* I kg sera z wiaderka z wanilią 

200g gorzkiej czekolady minimum 53% 

kakao (rozpuścić w kąpieli wodnej) 

• 200g cukru 

4 jajka 

100 ml śmietany 36% 

2 łyżki ciemnego kakao 

Zmiksować ser, cukier i kolejno dodawać 

jajka (całe), następnie wlać śmietanę i zamieszać 

dokładnie, ale delikatnie. Dodać cienką stróżką ciepłą 

jeszcze (ale nie gorącą) czekoladę. Zamieszać do po

łączenia składników. Przelać masę na ciasteczkowy 

spód. Piec w piekarniku nagrzanym do 180 stopni C 

przez 60 minut. Smacznego. 

ABC Mojej Kuchni 
Jolanta Augustyn 

Sprzedam.... 
bale j e s ionowe sezonowane ( p o c i ę t e w 6 c m bale ) 
- i l o ś ć : 1,1 k u b i k a . S e z o n o w a n e 3 la ta w o d p o w i e d n i c h 
warunkach . Cena do u z g o d n i e n i a . K o n t a k t : t e l 605 220 192 

• s a m o ć h o d y f o s o p ^ e H ^ 

• ciągniki rolnicze 
• samochody z i nsta I a ci a Ja azowuiHiiio I oc v kte 
• samochody sprowadzane FzogrSfligy! 

OFERUJEMY: 
• części zamienne do samochodów krajowych 

i zagranicznych 
• klocki hamulcowe, szczęki 
• elementy zawieszenia i układów kierowniczych 
• tłumiki, amortyzatory - Wymiana Gratis 
• oleje: SHELL, BP, CASTROL, MOBIL, LOTOS 

W Y M I A N A G R A T I S ! ! ! 
• fitry oleju, powietrza, paliwa 
• kompleksowa komputerowa diagnostyka pojazdów, 
• kasowanie inspekcji serwisowych, regulacje, 
• układy wtrysku benzyny, ABS, Air Bag, ASR. 

pojazdu 'P^y^^^^a^^l^^^^^^^^^^^^^ 
naszego cemlfLumE^ 
- (Plac GS K o I b u s z 9 ^ m e m Q y 7 h 2 \ 7 M ' ó 5 9 ] 

T Y L K O U 
• S e r w i s k l i m a t y z a c j i s a m o c h o t 

u z u p e ł n i a n i e g a z u • c z y s z c z e n i e i m 

k l i m a t y z a c y j n y c h • f i l t r y d o w k ł a d ó w 

k l i m a t y z a c j i s a m o c h o d o w y c h 
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7 E T - B U D . 
CENTRUM 

DRZWI I PANELI 
• S I D I N G , P O D S U F I T K I 

• D O C I E P L E N I A 
• K O R E K Ś C I E N N Y I P O D Ł O G O W Y 

• OKNA, P A R A P E T Y 
S I E D Z I B A : K O L B U S Z O W A , U L . H A N D L O W A 3 

T E L . 17 22 70 045 

ZAPRASZAMY DO NOWEGO SALONU SPRZEDAŻY! 

Zapraszamy Państwa do Nowego Sklepu 
DELIKATESY ORZECH w Kolbuszowej 

ul.Borci - K o m o r o w s k i e g o 14 (obok b a r u A b s y n t ) 

Oferujemy artykuły: • spożywcze • nabiał • zawsze świeże mięso i wędliny 
• owoce i warzywa • smaczne pieczywo • słodycze • lody i produkty mrożone. 

• Dodatkowo produkty chemii gospodarczej 
oraz artykuły monopolowe i papierosy. 

Zapewniamy naszym Klientom 
miłą atmosferę zakupów 
oraz gwarancję wyboru 

najlepszej jakości produktów. 

Zapraszamy do korzystania z 
programu Karty Stałego Klienta 

PUNKTY ZBIERA) -
NAGRODY ODBIERA) 

N A J L E P S Z E Z A K U P Y T O Z A K U P Y B L I S K O D O M U . Z A P R A S Z A M Y 



36 p r z e g l ą d K O L B U S Z O W S K I N r 255 

Z. P. U. H. 

S T A L 6 E T 
Adam F o r y ś 

KOLBUSZOWA, UL. J . WIKTORA 1 5 
(BOCZNA UL. RZESZOWSKIEJ) 

TEL./FAX 1 7 2 2 7 3 0 4 7 
KOM 5 1 0 4 6 3 8 9 9 

O f e r u j e : 
MARKOWE PŁYTKI CERAMICZNE 

S Y S T E M Y DOCIEPLEŃ 
( G R E I N P L A S T , C E R E S I T ) 

B E T O N Z T R A N S P O R T E M 

Z A P R A S Z A M Y 
W GODZ. 7 0 0 - 1 7 0 0 

W SOBOTY 7 0 0 - 1 3 0 0 

Wfaienńa 
Siwe tReótoAiwcja 

Kolbuszowa, ul. Sokołowska 79 

• Pizza • dania obiadowe 
• śniadania • desery • alkohole 

Organizujemy catering 
oraz przyjęcia okolicznościowe. 

Godziny otwarcia: 
poniedziałek - piątek: 1000-2100 

sobota - niedziela: 1200-2100 

teL 17 744 40 77 
Dowóz na terenie miasta gratis! 

SPECJALISTYCZNY 
GABINET LEKARSKI 

DR N. MED. 

A R K A D I U S Z FLIS 
SPECJALISTA GINEKOLOG - POŁOŻNIK 

36-100 Kolbuszowa 
www.flisarkadiusz.com 

ul. Nowe Miasto 51 (I piętro) 
/przy aptece Pani mgr Furmańskiej/ 

USG 4D 
• genetyczne • sutka 

• jamy brzusznej 
• przepływy naczyniowe • cytologia 

GODZINY PRZYJĘĆ: 
Wtorek, Piątek 17.15 -19.15 

/pozostałe dni tygodnia po kontakcie 
telefonicznym/ 

REJESTRACJA:Telefon: 17 22 74 739; 601 257 537 

http://www.flisarkadiusz.com
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m profesjonalne videof Minowanie (HD-Blue Ray 
i fotografowanie wszelkich uroczystości 

fotoksiążki, albumy tradycyjne ze zdjęciami 
P R O M O C Y J N E C E N Y 

N A W Y K O N Y W A N I E Z D J Ę Ć ! ! ! 

I Jan Cichoń 

tOTO-YIDEÓ 
Zapraszamy do korzystania z naszych usług! 

36-100 Kolbuszowa, ul. Wojska Polskiego 10 
tel. 17/ 22 71 687. teL kom. 692 550 382 

F . U . H . L U P R O M 

Z Ł O T N I K 
36-100 Kolbuszowa ul. 11-Listopada 13 obok Starostwa, tel. 17 22 74 096. 

Oferujemy: 
• sprzedaż biżuterii /.łotej i srebrnej (obrąc/ki ślubne) • naprawy jubilerskie 

• skup złota i srebra • dorabianie kluczy • kodowanie kluczy samochodowych 
z immobilizerem • usługi grawerskie. 

Sprzedaż: zamków, wkładek, kłódek, breloków, biżuterii srebrnej i srebrnych obrazków 
Godz. otwarcia: pn - pt: 9.00 -16.30, sob: 9.00 -13.00 

GWARANTUJEMY WYSOKĄ JAKOŚĆ I NISKIE CENY! |-J 

• e j s c e 
n a T w o j ą 
r e k l a m ą 

KONTAKT 
tel. 17 22 73 658, 781 075 513 

17 22 71456, 604 54 12 86 

„ _ -ft _ _1 Wydawca: Forum Obywateli Ziemi Kolbuszowskiej, 36-100 Kolbuszowa, ul. J. Bytnara, skr pocz. 34, tel. 17 2273 658, 17 2273 564, 
Mf P ^ 1 " ^ " | rfa.il 17 2271 456,17 2272 726; Redaguje: Redaktor naczelny - Adam JAROSZjStariislaw BujakJ | Halina D u dzińskal Dorota Gorzelany. Stanisław 

wwm ^9 C Gorzelany, Adam Kowalski, Jan Skowroński, Benedykt Popek, e-mail: przegląd ko lbuszowski@op.pl Konło: Bank Polska Kasa Opieki S.A. Grupa 
t j H K O L B U S Z O W S K I pekaosanrb21124026271111000032551̂ 5.sî  

Internet: http://www.kolbLiszowa.biz.pl/abakus/html/prasa.html Redakcja zastrzega sobie prawo skracania materiałów. ISSN 1232-7646. 

mailto:lbuszowski@op.pl
http://www.kolbLiszowa.biz.pl/abakus/html/prasa.html


38 przegląd KOLBUSZOWSKI Nr 255 

S T W - rok powstania 1965 
SPÓŁDZIELNIA TRANSPORTU WIEJSKIEGO W RZESZOWIE 

36-100 Kolbuszowa, ul. Handlowa 2 
Tel. 17 2271666, 17 2271962, Fax 17 2271465 

OFERUJEMY USŁUGI: Badania techniczne pojazdów: 
Czynne poniedziałek - piątek 7 - 1 6 , sobota 7 - 1 3 

S a m o c h o d y osobowe - dostawcze do 3.5 t 
Ciągniki rolnicze 
Samochody z instalacją gazową - motocykle 
Badania: c, d, e, f 

O F E R U J E M Y 
• naprawy samochodów osobowych i ciężarowych • naprawa i serwis ogumienia: 

• wymiana opon do samochodów ciężarowych, TIR, maszyn i ciągników rolniczych oraz 
samochodów osobowych • profesjonalne urządzenia i materiały. 

Wymiana i sprzedaż olejów silnikowych, przekładniowych, hydraulicznych. 
Czynne poniedziałek - piątek 7 -17, sobota 7 -13 

Usługi transportowe samochodami skrzyniowymi i samowyładowawczymi 
Stacja paliw prowadzi sprzedaż 
Czynne poniedziałek - piątek 7 -16, sobota 7 - 1 5 

• Oleju n a p ę d o w e g o i etylina U 95 - dostawy tylko z ORLEN PŁOCK • akcesoria • oleje silnikowe • przekładniowe 

• płyny n i e z a m a r z a j ą c e do układów chłodzenia • sznurki do pras samozb ie ra jących itp. 

• S p r z e d a ż mater ia łów budowlanych: cement, wapno, cegła , piasek, żwir. 

W ciągłej sprzedaży węgiel orzech, kostka i miał - dowóz do 3 km. Gratis. 
Stosujemy: niskie ceny z możliwością negocjacji, upusty, niespodzianki. 

Sprawdź nasze ceny!!! 

r 

ubezpieczenia UNIGA 

• Życia Twojego i bliskich • Twoich finansów 
• Domu, mieszkania • Samochodu 

• W czasie podróży • Firmy • Gospodarstwa rolnego 
• Specjalistyczne 

Zawarcie dobrego ubezpieczenia w atrakcyjnej cenie 
traktujemy jako podstawę naszej działalności, 

ale nie zapominamy, iż obsługa szkód jak i doradztwo 
w tym zakresie także jest niezbędne 

Z a p r a s z a m y na naszą stronę internetową: 

www.dobreubezpieczenia.eu 
36-100 Kolbuszowa, ul. Kościuszki 12 (okok Urzędu Skarbowego), tel. (17) 22 71 588, fax (17) 22 70 521 

36-050 Sokołów Młp., u!. Rynek 14, tel. (17) 77 13 211, fax (17) 77 13 211 
39-460 Nowa Dęba, ul. Słowackiego 1A, tel. (15) 84 65 311, fax (15) 84 65 311 

e-mail: poczta@dobreubezpieczenia.eu 

HDI 
A S E K U R A C J A 

ERGO 
HESTIA" 

InterRiskSS 
Vi EN NA I N SU RANCE GROUP 

POLSKIE 
TOWARZYSTWO 

\f UBEZPIECZEŃ S. 

Ubezpieczenia 
Pocztowe 

http://www.dobreubezpieczenia.eu
mailto:poczta@dobreubezpieczenia.eu


P. H. U. B u d R o j S . J . 

3 6 - 1 0 0 K o l b u s z o w a , u l . P i ł s u d s k i e g o 1 2 5 c , t e l . 1 7 2 2 7 2 3 9 6 

O F E R U J E : 
• materiały dociepleniowe • materiały budowlane 

• nawozy sztuczne • węgiel • piaski, żwiry • stal 
• usługi transportowe • rozładunek towarów HDS-em 

S I E D Z I B A F I R M Y : 

36-100 Kolbuszowa, 
ul . P i ł s u d s k i e g o 125c, 

te l . 17 22 72 396 

O D D Z I A Ł Y : 
w Cmolasie 
tel. 607 333 471 
w Hyżnem 
tel. 17 2295 835 

Z A P R A S Z A M Y 
codziennie od 7 0 0 - 17 D 0 

sobota 7 0 0 - 13 0 0 

j j O l C E M E I 
CHEMIA BUDOWLANA 4> 
QUS3I3MMJ Wienerberger ~ L i s o y e r #paroc 

••numiftw 

KARCHER 

w w w . f r e x . p l 

• CZYSZCZENIE 
• dywanów i wykładzin 
• tapicerki meblowej 

i samochodowej 
• kostki brukowej 
• elewacji 
• posadzek przemysłowych 

• SPRZĄTANIE 
• sklepów • biur • hal 

u l . T a r n o b r z e s k a 6 7 
3 6 - 1 O O K o l b u s z o w a 

t e l . 5 0 1 4 5 6 0 0 2 

STOLREM H Ł H . 
36-100 Kolbuszowa, ul. ppor Sawy 14 

tel./fax 17 22 73 200, kom. 605 281 968 
www. stolrem.rze.pl, e-mail: stolrern.mr@wp.pl 

OFERUJEMY: 
• PARKIETY, DESKI PODŁOGOWE 
• PARKIETY EGZOTYCZNE 
• MOZAIKI 
• KLEJE, LAKIERY, GRUNTY 
• LISTWY, TRALKI. PORĘCZE 

RRORESJONAUNYC 

MONiTflfl 

BARK I ETOM 

U SCHODOjW 

DREiWiNIANiYiCHI 

http://www.frex.pl
http://stolrem.rze.pl
mailto:stolrern.mr@wp.pl


H U R T O W N I A T E C H N A 

\ 1 / 1 / n - L o > t ^ 
SPRZEDAŻ HURTOWA I DETALICZNA 

O F E R U J E M Y : 

pasy klinowe • łożyska • tuleje • segery 
uszczelnienia • opaski • smarowniczki 
• przewody hydrauliczne • łańcuchy 

• części zamienne i akcesoria do 
samochodów 

krajowych i zachodnich 

ul. Handlowa 3, 36-100 Kolbuszowa 
tel. 17 227 28 00, 17 227 58 00, 

Czynne 
00 - 20.00, w soboty 7.00 -13.00 

com.pl 

OFERUJEMY: 
• wymianę rozrządu 
• naprawę zawieszenia 
• naprawę układu hamulcowego 
• wymianę amortyzatorów 
• wymianę klocków, szczęk i tarcz hamulcowych 
• wymianę olejów, filtrów 
• wymianę tłumików 
• toczenie tarcz hamulcowych 
• montaż haków holowniczych 

W E Z K R E D Y T G O T Ó W K O W Y 
Z UBEZPIECZENIEM SPOKOJNY KREDYT 

I W Y G R A J W LOTERII 

LUB PRZENIEŚ 
K R E D Y T DO NAS 
B Y OSZCZĘDZIĆ 
- P R O W I Z J A 0 % 

B a n k Z a c h o d n i W B K 

4 ^ Grupa Santander 

1 oddział Kolbuszowa 
Plac Wolności 9 
Rynek-naprzeciw przystanku 
tel. 17 22 71 521 

http://com.pl

